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شمارش معکوس برای توافق در وین
جلال خوش چهره

شمارش معکوس برای ایجاد توافق در وین به انتهای خود نزدیک شده است.
این را می توان در اظهارات همه طرف های مذاکره کننده مســتقر در هتل  »کوبورگ « این 
شهر نشان گرفت. حالا نگرانی ها از احتمال بی نتیجه بودن مذاکرات به چشم اندازی انجامیده 
که دیر نیست اعضای گروه » پنج + یک « دوباره دور یک میز بنشینند و چانه زنی ها بر سر 
توافق نهایی به طور مستقیم و بی واسطه میان اعضا و خاصه تهران و واشنگتن به دست آید. 
تجربه مذاکرات وین، مصداقی دوباره  براین واقعیت خواهد بود  که سیاست امری سیال است 
و نمی توان برای آن تکلیف دایمی و مطلق تعیین کرد. تصورات ذهنی و بســته با سیاســت 
به عنوان هنر و فن عملی،  فاصله بســیار دارد. سیاســت ، واقع بینی؛ انعطاف پذیری و فهم 
عملگرایانــه را می طلبد. از این رو امروز همــه مخالفان داخلی وخارجی برجام که  مذاکره را 

محکوم  و بی نتیجه بودن آن را سرنوشتی محتوم می خواندند، در انفعال قرار گرفته اند. 
آنچه اکنون اهمیت دارد، ایجاد امکان برای بازگشت ایران به جامعه جهانی است. مهم نیست 
این فرصت از سوی کارگزاران چه جریان سیاسی و با چه سابقه فکری و کارنامه عملی ایجاد 
می شــود. همه آنان که دل در گرو منافع و امنیت ملی دارند، فارغ از وابستگی و یا همدلی با 
گرایش های سیاسی و جناحی، لازم است از مذاکرات جاری در وین حمایت کرده و توافق هر 
چند محدود و اندک را فرصتی موقعیت ساز برای کشور در برون رفت از تهدیدهای فوری و 

مشکلات گریبانگیر کشور و مردم به حساب آورند. 
وضعیــت انجماد در برجام که ســبب دوری ایران از جامعه جهانی و اســتمرار تحریم های 
فرساینده شــد، تنها مزایایی را در برداشت که سوداگران، رقیبان و مخالفان توانمندی ایران 
درهمه عرصه ها از آن نســیب برده اند. هنر دیپلماسی، بیرون رفتن از بن بست هایی است که 
ضمن پرهیز از گزینه جنگ، تعامل ســازنده را میان منافع و گرایش های متعارض در جامعه 
جهانی ایجاد می کند. همین مهم است که »عملگرایی« را در هنر دیپلماسی برجسته ساخته 
است. عملگرایی به معنای دور شدن از ارزش ها و آرمان ها نیست، بلکه رویکردی واقع گرایانه 

در خدمت به ایجاد فرصت برای خنثی سازی تهدیدهای فوری است. 
ارزش گذاری بر توافق  احتمالی وین را باید در نتایج آن تعیین کرد. نتایج،  بی تردید محصول 
میزان خبرگی و هنر چانه زنــی مذاکره کنندگان ایرانی با طرف هایش خواهد بود. زود هنگام 
اســت در این باره  قضاوت کرد؛ زیرا کف و ســقف توافق احتمالی هنوز در پرده ابهام است. 
هرچه در این باره گفته می شــود، احتمال هایی است که در گمان های ناظران بازتاب دارد. با 
این حال چند نکته را نباید از نظر دور داشــت. نخســت اینکه شروع دوباره مذاکرات وین از 
ایســتگاه ششم به بعد با وضعی به نسبت متفاوت از گذشته همراه شد. در دور تازه مذاکرات، 
تهران در مقابل خود ائتلافی از مواضع مشترک  - حتی میان بلوک های غربی و شرقی - را 
تجربه کرده اســت. دوم؛ اگرچه واشــنگتن در مذاکرات به طور مســتقیم حضور نداشته، اما 
خواست های آن از تهران با مواضع نمایندگان دیگر دولت ها هم سو است. به عبارت دیگر، دور 
تازه مذاکرات، چالش میان دو طرف تهران و واشنگتن است که تاکنون با یکدیگر گفت وگوی 
مستقیم نداشته اند. بعد از این چه پیش  خواهد آمد را باید به زمان و رخدادهای بعدی سپرد.

ســوم؛ تهران از دور هفتم مذاکرات با خواســت های یکسویه ای روبرو بوده  که آن را باید در 
همان ائتلاف مواضع پنج دولت مذاکره کننده تفســیر کرد. در واقع، تهران در مذاکرات اخیر 
از متحد و شریک مطمئن در جمع مذاکره کنندگان برخوردار نیست. البته نمایندگان روسیه و 
چین کوشیده اند با ارائه نقش تعدیل کننده در مواضع طرف های ایرانی و غربی، بیشتر  نقش 
پلیس خوب را مقابل  تهران برای بازگشــت به تعهدات برجامی اش ایفا کنند.  چهارم؛ هنوز 
میزان امتیازهای طرف های مقابل به تهران برای ایجاد توافق، روشن نیست. به سخن دیگر، 
ماهیــت و کمیت توافق »کم در برابر کم« به رغم برخی گمانه زنی ها در پرده ابهام اســت. 
پنجم؛ این پرسش مطرح است که توافق احتمالی، بستر توافق های بعدی را ایجاد می کند و یا 
تنها توافقی است برای خرید زمان از سوی همه طرف ها و به عنوان تصمیمی فوری که برون 
رفت از وضع انجمادی کنونی را میســر می سازد؟ پرسش دیگر اینکه؛ پس از توافق احتمالی، 
هریک از طرف ها چه ارزشی را برای فروش نزد افکار عمومی کشورهای خود خواهند داشت 

و  مسئولیت پذیری آنان در دفاع از دستاورد مذاکرات وین چگونه خواهد بود؟ 
هرچه هســت، شــمارش معکوس در مذاکرات وین برای ایجاد توافق به عدد پایان نزدیک 
شده است. نشانه های توافق را در اظهارات خوش بینانه همه طرف ها می توان سراغ گرفت.

خبر

خبر مهم بورل از مذاکرات وین: به انتهای 
یک فرآیند طولانی می رسیم

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا از احتمال حصول توافق با ایران در وین خبر داد.
 جوزپ بورل، مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا روز جمعه در کنفرانسی خبری پس از 
نشســت غیررسمی شورای روابط خارجه در فرانســه گفت که احتمال حصول توافق بر سر 

برنامه جامع اقدام مشترک با ایران وجود دارد.
وی ادامه داد: به نظرم ما داریم به پایان فرایند بســیار طولانی می رسیم که من و همکارانم 

را مشغول کرده بود.
بورل افزود: اما جو حال حاضر از زمان پیش از کریســمس بهتر اســت. قبل از کریســمس 
من بدبین بودم اما امروز به نظرم حصول توافق امکان پذیر اســت. ما باید به کارمان سرعت 
ببخشــیم چراکه اگر ایران قدرت هسته ای شــود چیزی برای مذاکره باقی نمی ماند چراکه 

توافق می خواهد جلوی همین کار را بگیرد.
بورل تصریح کرد: توافق تا زمانی که رئیس جمهور ترامپ تصمیم به خروج از آن گرفت خوب 

کار می کرد. پس از آمریکا می خواهیم که به توافق بازگردد و ایران آن را اجرا کند.
 بر اساس تفاهم انجام شــده میان روسای هیأت ها، مذاکره کنندگان ارشد جمهوری اسلامی 
ایران و سه کشــور اروپایی عصر امروز برای انجام امور مربوط به سمت های سیاسی خود و 

برخی مشورت ها، موقتا به مدت دو روز به پایتخت ها بازخواهند گشت.
بــا این وجود، مذاکرات کارشناســی همچنان بــدون وقفه ادامه خواهد یافت و بازگشــت 

مذاکره کنندگان ارشد به معنی توقف دور هشتم مذاکرات نیست.
جلســه روسای هیأت های مذاکره کننده ایران و سه کشــور اروپایی امروز ) جمعه( با حضور 
انریکه مورا هماهنگ کننده گفت گوها در وین برگزار شد .پیش از این دیدار نیز جلسه دوجانبه 
علی باقری، مذاکره کننده ارشــد کشورمان و انریکه مورا هماهنگ کننده گفت وگوها در وین 
برگزار شد.روز پنج شــنبه نیز مذاکرات وین در دو سطح روسای هیأت ها و کارشناسان ادامه 
پیدا کرد. در همین چارچوب، علی باقری مذاکره کننده ارشــد کشورمان در دو دیدار دوجانبه 
با انریکه مــورا هماهنگ کننده گفت وگوها و میخائیل اولیانــوف رئیس هیأت مذاکره کننده 
روســیه بحث و رایزنی کرد.همچنین دیداری میان باقری و مذاکره کنندگان ارشد سه کشور 

اروپایی برگزار شد.

واکنش مشاور امیرعبداللهیان به 
اظهارات یک دیپلمات طالبان در پاکستان

مدیرکل غرب آســیا وزارت امور خارجه با اشــاره به اظهارات اخیر یک دیپلمات طالبان در 
اســلام آباد در مورد خط مرزی »دیورند« گفت که ســفیر افغانستان مرز بین دو کشور را به 
رسمیت نمی شناسد، اما از پاکستان انتظار دارد آنان را به رسمیت بشناسد.سید رسول موسوی 
در توییتــی در واکنش به اظهارات گفت:  یک بحث نظری، حقوقی بســیار جالب در موضوع 
شناسایی قلمرو )مرز مشــخص(، جمعیت، حکومت و حاکمیت از ضروریات شناسایی است. 
سفیر افغانستان در پاکستان مرز بین دو کشور را به رسمیت نمی شناسد و آن را  خط_دیورند 
می نامد، اما از پاکســتان انتظار دارد آنان را به رســمیت بشناسد.ســردار احمد خان شکیب، 
سفیر امارت اســلامی در پاکستان اخیرا در گفت وگویی گفته است، تصمیم گیری درباره خط 
دیورند از صلاحیت های نظام کنونی در کابل نیســت، بلکه مردم افغانستان می توانند در این 
باره تصمیم بگیرند.ســردار احمد خان که به تازگی از ســوی امارت اسلامی در اسلام آباد به 
عنوان سفیر معرفی شده است، از پاکستان خواست که امارت اسلامی را به رسمیت بشناسد.
صحبت های ســفیر امارت اسلامی در اسلام آباد در حالی ابراز می شود که اخیرا تنش ها میان 
افغانستان و پاکستان بر سر حصارکشی در امتداد خط دیورند بالا گرفته است. وی گفته است 
ما نمی توانیم درباره خط دیورنــد از منظر دولتی تصمیم گیری کنیم. این تصمیم من یا وزیر 
خارجه یا کل دولت نیست، این تصمیم باید بسیار جامع از سوی ملت افغانستان گرفته شود.

آغاز توافق 25 ساله با چین
ســرویس سیاسی/ حســین امیر عبداللهیان 
وزیر امور خارجه که در راس یک هیات بلند 
پایه در چین بسر می برد، با وانگ ایی عضو 
شــورای دولتی و وزیر خارجــه چین دیدار و 

گفتگو نمود.
به گزارش روزنامه صبح امروز، در این دیدار، 
طرفیــن طیــف گســترده ای از موضوعات 
سیاســی، اقتصــادی، تجاری، کنســولی و 
فرهنگی و منطقــه ای و بین المللی را مورد 
بررسی قرار داده و راههای توسعه همکاری 
ها در این زمینه ها مورد گفتگو قرار دادند.  

امیرعبداللهیان با تبریک ســال نوی چینی، 
ســلام گرم جناب آقای رئیســی به رئیس 
جمهور شــی را ابلاغ و با تســلیم پیام کتبی 
جناب آقــای رئیس جمهور به همتای چینی، 
آن را  پیامی مهم در آغاز کار دولت سیزدهم 

دانست.
وی با تاکید بر حمایت  جمهوری اســلامی 
ایران از سیاست چین واحد، بر آمادگی تهران 

برای توسعه همه جانبه روابط تاکید نمود.
وزیر خارجه کشورمان با اشاره به برنامه های 
بزرگداشت پنجاهمین سالگرد برقراری روابط 
سیاسی دو کشــور، از همکاری های سازنده 
چیــن در تامیــن بیــش از 110 میلیون دز 

واکسن قدردانی نمود.
امیرعبداللهیان با اشــاره بــه موافقت هیات 
دولت با گشــایش سرکنســولگری چین در 
ابــراز امیدواری نمــود این امر  بندرعباس، 
موجب تســهیل روابط مردمی و تجاری دو 

کشور بشود.
وزیر خارجه کشــورمان در ادامه با تشــریح 

آخرین وضعیت همکاری های دو کشــور در 
زمینه های مختلف، بر عزم دولت جمهوری 
اســلامی ایران بــر اجرایی کــردن تمامی 

توافقات زیرساختی با پکن تاکید نمود.
امیرعبداللهیــان همــکاری های گســترده 
جمهوری اســلامی ایران با همســایگان و 
کشورهای دوست در منطقه را جزو اولویتهای 
سیاست خارجی دولت نامیده و بر ادامه نقش 
سازنده جمهوری اسلامی ایران در تحولات 
منطقه، از جمله حفظ و تقویت امنیت انتقال 

انرژی تاکید نمود.   
رئیس دســتگاه دیپلماسی با اشاره به اهمیت 
روابــط فرهنگی و ظرفیت های مشــترک 
تمدن های کهن ایــران و چین، علاقمندی 
هنرمندان ایرانی برای توســعه همکاریها در 
حوزه هنری را فرصتی ارزشــمند برای بهره 

گیری از این ظرفیت روابط دانست.

وزیر خارجه چین در این ملاقات، ضمن تایید 
نظرات وزیر خارجه کشــورمان که امروز به 
قلم امیرعبداللهیان در مطبوعات چین انتشار 
یافته دیدگاه های وزیر خارجه ایران در مقاله 
منتشــره را نشــان دهنده افق بلند روابط دو 

کشور دانست.
وزیرخارجه چین بر آمادگی پکن برای توسعه 
همــکاری ها در حوزه تامیــن مالی، انرژی، 
بانکــی و فرهنگی علی رغــم تحریم های 

غیرقانونی علیه ملت ایران تاکید نمود.

وزیــر خارجه چیــن، ضمن اعــلام حمایت 
کامل چیــن از مواضع منطقی ایران در قبال 
سیاســتهای قلدرمابانــه آمریــکا در برجام، 
سیاســت اصولــی پکن را ادامــه حمایت از 
مواضع ایران در مذاکرات برجام  دانســته و 
تاکید نمــود که آمریکا باید اشــتباه خود در 

خروج از برجام را جبران نماید.

طرف چینی با پر اهمیت ارزیابی کردن سند 
همکاری ۲5 ســاله، توافق طرفین برای آغاز 
اجرای این سند را رویدادی مهم و زمینه ساز 

تحول اساسی در روابط دانست.
گفتنی اســت دور دوم مذاکــرات طرفین در 
ضیافت رسمی وزیر خارجه چین که به افتخار 
وزیر خارجه کشــورمان ترتیب داده شده بود 

برگزار شد.  
در ایــن دور از مذاکــرات طرفیــن آخرین 
وضعیــت مذاکرات وین، و تحولات در غرب 

آسیا و خلیج فارس را مورد بررسی قرار دادند.
همچنین وزیر امور خارجه کشورمان در پایان 
دیدارهای تفصیلی با وزیر خارجه چین گفت: 
در این سفر توافق کردیم که دو طرف اجرایی 
شدن و شروع عملیاتی شدن توافق همکاری 
های راهبردی و جامع ۲5 ســاله دو کشور را 

اعلام کنیم.
حســین امیرعبداللهیان در ادامــه افزود: ما 
همزمان با گفت وگوهــا در چین مقدماتی را 
فراهم کرده بودیم کــه بتوانیم امروز را روز 
شــروع اجرای توافق جامــع همکاری های 

راهبردی دو کشور اعلام کنیم.
وی ادامه داد: از جمله دیگر موارد در دســتور 
کار؛ برای عملیاتی کردن قرارداد ۲5 ساله و 
موضوعــات مختلف منطقه ای و بین المللی 
حامل پیام کتبی جناب اقای دکتر رئیســی، 
رییــس جمهور محترم به جناب آقای شــی 

رئیس جمهور چین بودیم.
وزیــر خارجــه همچنین گفــت: در موضوع 
مذاکــرات ویــن بــرای لغــو تحریــم ها 
گفت وگوهای مفصلی داشــتیم. نماینده چین 
در وین در کنار نماینده روســیه نقش مثبتی 
را در حمایت از حقوق هســته ای ایران و در 

حمایت از لغو تحریم ها دنبال می کند .

دیدگاه

استیضاح ها زنگ هشدارند؛چک سفید به دولت ندادیم
از مجلس صدای استیضاح بلند شده است، از استیضاح وزیر 
صمت و وزیر بهداشــت گرفته تا وزیر کار؛ حالا این سئوال 
مطرح می شود که آیا با سونامی استیضاح ها مواجه هستیم.
ولی اســماعیلی در گفتگو با نامه نیوز دربــاره کلیدخوردن 
چندین طرح اســتیضاح در مجلس گفت: تا الان بحث هایی 
که درباره استیضاح وزرا در مجلس مطرح شده، جنبه حاشیه 
ای داشــته، یعنی هیچ کدام از این طرح ها به هیأت رئیسه 
تقدیم نشده است. در واقع نمایندگان فقط در قالب مصاحبه 
به موضوع استیضاح اشاره کردند و هیچ کدام طرح ها روال 

آیین نامه ای خود را طی نکرده است.
وی درباره علت مطرح شــدن اســتیضاح چنــد وزیر ظرف 

مــدت کمتر از 5 ماه از آغاز کار دولت ســیزدهم بیان کرد: 
این می تواند به علت عدم تعامل دولت با نمایندگان باشــد. 
تعامل ســازنده و دوطرفه و برگزاری جلســات مشترک بین 
نمایندگان و وزرا می تواند بسیاری از موضوعات و سئوالات 
را برطرف کند. بالاخره نمایندگان با مردم در ارتباط هستند و 
از نارسایی ها و مشکلات خبر دارند بنابراین می خواهند این 

موضوعات را به مسئولان اجرایی انعکاس دهند.
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس یادآور شد: وقتی وزیر کار 
به کمیســیون آمد، این نکته را بیان کردم که خوب اســت 
روسای ســازمان ها با نمایندگان جلسه بگذارند و دو طرف 
صحبت های همدیگر را بشــنوند تا پیگیری مســائل منجر 

به ســئوال و استیضاح نشــود. معتقدم اگر ارتباط نمایندگان 
با مســئولان اجرایی بیشتر از این شود کمتر شاهد سئوال و 

استیضاح خواهیم بود.
وی استیضاح را حق قانونی نمایندگان مجلس خواند و درباره 
شکل گیری سونامی اســتیضاح وزرا در مجلس اظهار کرد: 
بعید می دانم سونامی استیضاح اتفاق بیفتد، نمایندگان درباره 
موضوعات مربوط به حوزه انتخابیه خود دغدغه دارند که می 

تواند در قالب جلسات مشترک با وزرا حل شوند.
عضو فراکســیون اکثریت مجلس درباره وقوع استیضاح وزرا 
تا پایان ســال 1400 گفت: بعید می دانم استیضاحی قبل از 
عیــد اتفاق بیفتد. معمولا به هر دولــت فرصت 6 ماهه ای 

داده می شــود تا وزرا و مسئولان اجرایی جا بیفتند. تاکنون 
هر صحبتی درباره استیضاح وزرا شده جنبه هشداری داشته 
است. نمایندگان نگران هستند که به مسائل و دغدغه های 
مردم رسیدگی نشــود بنابراین می خواهند بگویند »اگر این 
اتفاق نیفتد آنها از ابزارهای نظارتی شــان اســتفاده خواهند 

کرد.«
ولی اسماعیلی تأکید کرد: علی رغم اینکه نمایندگان با دولت 
همسو هســتند اما چک ســفیدی هم امضا نکردند، هر جا 
ببینیــم که دولت از اهداف انقلاب و رســیدگی به مطالبات 
مردم زاویه گرفته از ابزارهای نظارتی خود اســتفاده خواهد 

کرد.

در این سفر توافق کردیم که دو طرف اجرایی شدن و شروع عملیاتی شدن توافق همکاری های 
راهبردی و جامع ۲۵ ساله دو کشور را اعلام کنیم 

,,

امارات با سوخت قاچاق ایران 2۰ میلیارد دلار درآمد دارد
دبیر شورای عالی مناطق آزاد: می دانیم که سالانه بیش از ۲0 میلیارد دلار درآمد 
کشور امارات از بانکرینگ سوخت و در واقع خدماتی که به کشتی ها و شناورهای 
مختلف از منطقه خلیج فارس به ســمت بندر فجیره می روند، به دست می آید و 
متاسفانه باید بگوییم که بخش عمده ای از سوختی که امارات برای بانکرینگ از 

آن استفاده می کند، از ایران قاچاق و به سمت فجیره می رود./ایلنا

محسن هاشمی: نیروهای امنیتی می گفتند چرا دنبال شهیدسازی برای 
آیت الله هاشمی رفسنجانی هستید؟

حــاج خانم در خاطرات خود از روز فوت نوشــته اند که آیت الله ســرحال بودند 
و صبحانــه خوردند و رفتند.به دنبال این بودند که محافظین آیت الله هاشــمی 
را عوض کنند.ماجرای مرگ آیت الله هاشــمی با این ســوالات شفاف نمی شود.
پزشکان گفتند در ریه آیت الله هاشمی آب نبوده است، پاسداران می گویند ایشان 
نبض داشته است.آیت الله هاشمی به دلیل نبودن تیم پزشکی با ماشین حفاظت 
به بیمارســتان منتقل شدند.موضوع کالبدشکافی هیچ وقت با ما مطرح نشد و ما 
هم درخواست اینچنینی نکردیم.بعد از فوت آیت الله هاشمی کسی به محل فوت 

او نرفته بود و نگذاشتند ما هم ببینیم./ اعتمادآنلاین

امام جمعه گچساران: اسب دوانی زن موجب چشم چرانی می شود
امین الله حجازی، امام جمعه گچســاران، گفت:اسب دوانی زن در منظر نامحرم 
که تهییج می کند و چشــم چرانی می شود، حرام است و این دولت و آن دولت 
هم ندارد. نباید دختر و پســر بزک کرده مقابل هم قرار بگیرند و این جلســات 

تشکیل شود.

ترکیه نام کشورش را تغییر می دهد؟
اداره ارتباطات ترکیه کارزاری برای اعلام تصمیم کشــور به منظور اســتفاده از 
نام »Turkiye« بــه جای«Turkey« در عرصه بین المللــی به راه انداخته که 
راهی به ســوی تغییر نام این کشور محسوب می شود. به گزارش فرارو، روزنامه 
 Hello« دیلــی صبــاح، اداره ارتباطات ترکیه در بخشــی از این کارزار بــا نام
Turkiye« ویدئویی تبلیغاتی را با هدف تقویت این نام در حساب های رسانه های 
اجتماعی خود منتشــر کرده است. در این فیلم یکسری توریست های خارجی در 
 Hello« بخش های مختلف کشور نشان داده می شوند که ضمن سر دادن عبارت
Turkiye«، دســت تکان می دهند. این کارزار پس از آن به راه افتاده که رجب 
طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه ماه گذشــته میلادی از تغییر نام رسمی این 

کشور خبر داد و گفت: عبارت Tٓrkiye فرهنگ، تمدن و ارزش های ملت را به 
 »turkey« بهترین شکل نشــان می دهد و بیان می کند. در زبان انگلیسی واژه

که با »t« کوچک نوشته شود به معنی »بوقلمون« است.

انتقاد امام جمعه کرج از انجام سونوگرافی توسط آقایان
امام جمعه کرج:پزشکان زن باید در خدماتی مانند سونوگرافی و معاینات مربوط 
به دیگر بیماری ها برای بانوان خدمت رســانی کنند.حداقل در بیمارســتان های 
دولتی نباید خدمات مربوط به بانوان توسط پزشکان مرد انجام شود.پزشکان زن 
استان البرز برای خدمات دهی به بانوان در مصلی کرج استفاده می شود.دستگاه 
ســونوگرافی برای این کار تهیه شــده که این دســتگاه در مصلی کرج پذیرای 

خدمات دهی به بانوان استان البرز است.

امام جمعه اهواز: منشا بسیاری از مزاحمت هایی که متوجه بانوان است به 
خاطر نوع پوشش خود آنهاست

سیدمحمدنبی موسوی فرد:بخش قابل توجهی از ناهنجاری های پوششی متوجه 
مردان اســت. بارها شنیده شده بانوان گله داشــته اند که همسرم از من خواسته 

بی حجاب باشم. / ایرنا

مهدی طائب: مذاکرات وین به نتیجه خواهد رسید
حجت الاســلام مهدی طائب، فرمانده قرارگاه فرهنگــی عمار:دادن ارز 4۲00 
تومانی به منزله انتحار اقتصادی است که اقتصاد ما را معتاد کرده است.ارز 4۲00 
تومانــی مواد مخدر دولت قبل بود و تا وقتی به اقتصاد تزریق شــود، همه چیز 
تعطیل اســت که باید این اعتیــاد را آرام آرام از اقتصاد ایران گرفت.ما هیچ گاه 
میدان مذاکره با اروپا را ترک نمی کنیم و مذاکرات نیز به نتیجه خواهد رسید.در 

سال آتی وضع اقتصادی بسیار خوب خواهد شد./ایرنا

امام جمعه رفسنجان: اگر رهبری می فرمایند دوچرخه سواری شرعا حرام 
است، چرا مجلس این را تبدیل به قانون نکرده است؟

عسکری، امام جمعه رفســنجان: پیراهن ناموس ما اگر روزی در خانه روی بند 
رخت برای خشک شدن پهن بود، زمانی که میهمان می آمد آن را جمع می کردیم 
که کســی لباس دختر، همسر، مادر و خواهر ما را نبیند. چگونه امروز دختران را 
روی دوچرخه ســوار می کنند که در خیابان ها بچرخند و عده ای با حماقت تمام 
از ایــن جریان ها حمایت می کنند و اگر ندایی علیه این کار بلند شــود اعتراض 
می کنند و به خود من هم ناســزا گفتند.اگر رهبری می فرمایند دوچرخه سواری 
شــرعا حرام اســت، چرا مجلس این را تبدیل به قانون نکرده که امروز نیروی 

انتظامــی کوتاهی می کند؟ وقت تان را صرف کارهای حاشــیه ای نکنید. غیرت 
دینی را در مردم زنده نگه دارید./فارس

پمپئو: بایدن برای ورود به برجام به ایران التماس می کند
وزیر امور خارجه سابق آمریکا مدعی شده، رئیس جمهور جدید این کشور در حال 
التماس به ایران برای ورود به برجام است.»مایک پامپئو« در مصاحبه ای مدعی 
شده دولت »جو بایدن«، رئیس جمهور فعلی آمریکا برای ورود به برجام به ایران 
التماس می کند.پامپئو در حساب کاربری خود در توییتر نوشت: »به نظر می رسد 
ایــن دولت در حــال التماس برای ورود به توافق دیگری اســت که از خطرات 
مصیبت بار دستیابی ایران به سلاح هســته ای جلوگیری نمی کند.« در روزهای 
گذشته، شمار زیادی از مقام های دولت آمریکا از تصمیم دولت »دونالد ترامپ«، 
رئیس جمهور سابق این کشور برای خروج از برجام انتقاد کرده است.در تازه ترین 
مــورد »آنتونی بلینکن«، وزیر امور خارجه آمریکا، بامداد جمعه خروج از برجام را 

یکی از بدترین تصمیم های سیاست خارجی آمریکا دانست.
حسام الدین آشنا: دست بردارید!

آشــنا در واکنش به تحریف پاســخ خود به کیهان، توئیت انتقادی زد. چندی 
پیش، ســردار حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه با کیهان مصاحبه ای 
انجام داد که حاوی روایتی از دیدار در تیر 13۹6 فرماندهان ســپاه و حســن 
روحانی بود، حســام الدین آشــنا در توئیتی به این مصاحبه پاسخ داد و نوشت 
که » گفتگو میان روسای جمهور و فرماندهان نظامی، فردی یا جمعی مرسوم 
است؛ اما نقل قول از جلســه ای محرمانه و از شخصی دیگر در فقدان او دور 
از امانت داری اســت. قاعدتا جلسات رسمی ضبط شده، اپراتور اشتباه نکرده و 
چیزی هم پاک نشده است. شما فقط مجازید بگویید که خودتان در آن جلسه 
چه گفتید!«حالا و در پی تحریف و خوانش های متفاوت برخی کاربران شبکه 
های اجتماعی که محتوای توئیت آشنا را به پرونده سقوط هواپیمای اوکراینی 
پیوند زده بودند ، حســام الدین آشــنا مشاور ســابق رئیس جمهور در توئیتی 
نوشت: »می دانید که منظور من »اپراتور ضبط مکالمات جلسه رئیس جمهور 
با نظامیان بوده اســت نه هیچ اپوراتور دیگــری. از این تحریفات خنک و بی 

ربط دست بردارید. »

دفاع رئیسی از یک طرح دولت؛ نیازی به آقا اجازه از تهران نیست
رئیس جمهور در جلســه شورای اداری اســتان هرمزگان گفت: صندوق توسعه 
استان می تواند به رفع خیلی از مشکلات استان ها کمک کند و درآمدهای خوبی 
در این صندوق خواهد رفت که با نظر اعضای شــورای برنامه ریزی اســتان ها 

هزینه خواهد تا نیازی به آقا اجازه از تهران نباشد.

در حاشیه
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میزان مالیات جدید خودرو اعلام شد
در صورت تصویب طرحی که نمایندگن 
مجلس در دســتور کار بررســی دارند، 
دارنــدگان خودرو مکلف به پرداخت یک 

مالیات جدید می شوند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقــل از خبرآنلاین، این طــرح با هدف 
پیشــگیری از خرید و فروش خودرو به 
قصد سودآوری و سرمایه ذاری در دستور 

کار مجلس قرار گرفته است. 
طبق طرح مجلس درباره مالیات بر عایدی ســرمایه، سود حاصل از فروش خودرو طی مدتی 

نگهداری مشمول مالیات می شود.
مالیات دیگر خودرو مربوط به خودروهای لوکس با ارزش بیش از یک میلیارد تومان است که 
تا بهمن ماه باید اخذ شــود و مالیات بر نقل وانتقال و شماره گذاری خودروهای تولید داخل و 

وارداتی نیز به قوت خود باقی است.

 امروز، آغاز مرحله نخست جشنواره خرید 
شفاف 

مجتبایی گفت: مرحله نخســت جشنواره 
خرید شــفاف از فردا آغاز می شود و این 
جشــنواره تا پایان تعطیلات نوروز ادامه 

خواهد داشت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، دبیر کل 
اتاق اصناف ایران گفت:  مرحله نخست 
جشنواره خرید شفاف از فردا آغاز می شود 
و این جشــنواره با هدف تامین کالاهای 

مورد نیاز شب عید با قیمت مصوب برگزار خواهد شد.
به گفته مجتبایی عرضه آنلاین کالاهای اساســی از اهداف اصلی این جشــنواره است و به 
منظور شفاف سازی سیســتم توزیع و کنترل کامل قیمت ها، کالاها با قیمت تولید کننده به 

فروش می رسند.
به گفته او شکاف قیمتی بین تولیدکنندگان و خرده فروشان برای کالا های مصرفی با استفاده 

از این جشنواره تا ۲0 درصد و برای کالا های سرمایه ای تا 30 درصد خواهد بود.
این جشنواره تا پایان تعطیلات نوروز ادامه دارد و پیش بینی می شود که استقبال مردم از این 

طرح در ایام بهمن ماه بیشتر شود.
با همت وزارت صمت، مجموعه ای از کالا ها و خدمات با قیمت مناســب در جشــنواره خرید 
شفاف عرضه می شود. جشنواره خرید شفاف از فردا در اصناف منتخب، فروشگاه های مجازی، 

زنجیره ای و میادین میوه و تره بار آغاز می شود.

 احیار هزار و ۶۸۹ واحد صنعتی تعطیل
رســولیان گفت: از ۲ هــزار واحد برنامه 
ریزی شــده بیش از هــزار و 68۹ واحد 
آن ها دوباره فعال شده اند و مابقی تا پایان 

سال احیا خواهند شد.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقــل از باشــگاه خبرنــگاران جوان 
مدیرعامل ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی گفت: امسال برای 
احیای هزار و 600 واحد در شــهرک ها و 

 400 واحد در خارج از شهرک های صنعتی برنامه ریزی شده بود که بیش از هزار و 68۹ واحد 
آن ها دوباره فعال شده اند و مابقی تا پایان سال احیا خواهند شد.

پیش از این اعلام شــده بود که 1۲ هزار و 60 واحد راکد در کشــور توســط وزارت صمت 
شناسایی شده و وعده احیا این واحد ها را داده بودند.

از اواســط اردیبهشــت وزارت صمت احیای واحد های صنعتی را از برنامه های راهبردی خود 
اعلام کرده است.

 لزوم برنامه ریزی وزارت صمت برای 
تنظیم بازار شب عید خودرو

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: با توجه به نزدیکی بازار شــب عید 
و افزایــش تقاضای خرید خودرو، وزارت 
صمت باید برای تامین نیاز مردم در پایان 

سال برنامه ریزی کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقــل از خانه ملت، حجــت اله فیروزی 
افزود: خودرو یکی از داغ ترین بحث های 
جامعه اســت، زیرا بر نظــام اقتصادی و 

قیمت ســایر کالاها اثرگذار بوده و یکی از کالاهای موردنیاز مردم در شــرایط کنونی است 
یعنــی به هر میزان که بتوان بازار خودرو را ســاماندهی کرد، به همــان میزان به جو روانی 
حاکم بر اقتصاد کمک خواهد شــد.نماینده مردم فسا در مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
ضــرورت برنامه ریزی جامع و مدون برای تولید، توزیع، ارائه خدمات پس از فروش و تنظیم 
بازار خودرو، افزود: با توجه به نزدیکی به بازار شــب عید و افزایش تقاضای خرید خودرو در 
این دوره، وزارت صمت باید برای تامین نیاز مردم در پایان سال برنامه ریزی کند تا از التهاب 
بازار خودرو که هر ساله در نزدیکی ایام نوروز تجربه می کنیم، جلوگیری کند البته باید به این 
نکته نیز توجه کرد که تامین نیاز بازار در پایان ســال با توجه به نابســامانی کنونی این حوزه 
از اهمیت بیشــتری نسبت به سال های گذشته برخوردار است.وی اضافه کرد: وزارت صنعت، 
معدن و تجارت باید به عنوان متولی تولید اشــراف کاملی بر بازار خودرو داشته باشد و برای 
زمان هایی مانند شــب عید که تقاضا در بازار خودرو افزایش می یابد، تنظیم گری های لازم را 
انجام دهد.این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به ضرورت تداوم نظارت سازمان های 
بازرسی بر عملکرد خودروســازان، تصریح کرد: از آنجا که گردش مالی بازار خودرو بالاست 
در صورتی که به دنبال تنظیم گری این بازار نباشــیم، سایر بخش ها نیز از گرانی و نابسامانی 

آن آسیب دیده و متاثر می شوند.
 

 پیش  بینی بانک جهانی 
از رشد اقتصادی ایران

بانک جهانی رشد اقتصادی ایران برای سال های۲0۲۲ و۲0۲3 میلادی را به ترتیب۲.4 و۲.۲ 
درصد پیش بینی کرد.

به گزارش وزنامه »صبح امروز« و به نقل از اقتصادآنلاین، بانک جهانی در تازه ترین گزارش 
خود رشــد اقتصادی ایران در سال گذشــته میلادی را 3.1 درصد تخمین زده  که نسبت به 

گزارش قبلی خود، یک واحد درصد افزایش نشان می دهد.
همچنین این بانک رشد اقتصادی ایران برای سال های۲0۲۲ و۲0۲3 میلادی را به ترتیب۲.4 

و۲.۲ درصد پیش بینی کرد.
این در حالی است که در گزارش پیشین این بانک نرخ رشد اقتصادی کشور،۲.۲ درصد برای 

سال۲0۲۲ پیش بینی شده بود که حاکی از افزایش0.۲ واحد درصدی است.
اما پیش بینی رشــد اقتصادی ایران برای ســال۲0۲3 میلادی نســبت به گــزارش قبلی، 

کاهش0.1 واحد درصدی را نشان می دهد.

خبر

مالیات از خانه های خالی از اول بهمن اخذ می شود

کشمکش بر سر یک میلیون و ۱7۰ هزار خانه خالی!
سرویس اقتصاد / بر اساس اصلاحیه ماده 54 
مکرر قانون مالیاتهای مستقیم مصوب آذرماه 
13۹۹ اگر واحد مسکونی در شهرهای بالای 
100 هزار نفر بیش از 1۲0 روز خالی از سکنه 
باشد،  مشــمول مالیات می شود و به ازای هر 
ماه بیــش از زمان مذکور،  ماهانه مشــمول 
مالیاتی بر مبنای مالیات بر درآمد اجاره به شرح 
ضرایب سال اول معادل شــش برابر مالیات 
متعلقه، سال دوم معادل 1۲ برابر مالیات متعلقه 
و ســال ســوم به بعد معادل 18 برابر مالیات 

متعلقه خواهد شد.  
در روزهــای اخیر پیامکی با مضمون فراخوان 
مالکان خانه های خالی برای تکمیل اطلاعات 
خود در ســامانه ملی املاک و اسکان )سامانه 
شناسایی خانه های خالی( به برخی از مالکان 
واحدهای مســکونی ارسال شــده است. این 
در حالی اســت که برخی شــایعه ها مبنی بر 
جعلــی بودن ایــن پیامک نیز مطرح شــده 
اســت. اما معاونت مسکن و ساختمان وزارت 
راه وشهرسازی در اطلاعیه  ای با تایید پیامک 
ارسال شده از سرشــماره V.MASKAN، بر 
تعیین وضعیت خانه   خالی تا روز اعلام شــده 

تاکید کرد. 
* 2 هزارو 5۰۰ خانه خالی

با گذشــت بیش از پنج ســال از آغاز به کار 
فرایند شناسایی و اخذ مالیات از خانه های خالی 
از سکنه در کشــور اظهارات مسئولان دولتی 
نشان از آن دارد که تنها کمتر از ۲ هزارو 500 
واحد مســکونی به عنوان خانه خالی از سکنه 
در کشور شناسایی شد، این در حالی است که 
گزارش قطعی مرکزآمــار از وجود ۲ میلیون 
و 500 هزار خانه خالی از ســکنه تا ســال ۹5 
حکایــت دارد و تحلیلگران با توجه به رشــد 
50 درصدی خانه های خالــی طی بازه زمانی 
ســال های ۹0 تا ۹5 بر ایــن باورند که تعداد 
خانه های خالی در بازه زمانی ۹5 تا 1400 باید 

افزایش نیز یافته باشد.
در حالی که گزارش نفوس و مسکن سال ۹5 
مرکز آمار از وجود ۲ میلیون و 500 هزار واحد 

مسکونی حکایت داشت و با توجه به اثر سوء 
انجماد این دارایی بر نرخ مسکن و بازار اجاره 
بها مقرر شد از طریق راه اندازی سامانه املاک 
و اسکان از صاحبان خانه های خالی از سکنه 
مالیات اخذ شــود، متأسفانه با گذشت چندین 
سال دســتگاه های متولی شناسایی خانه های 
خالی موفق عمــل نکرده انــد، به طوری که 
به گفته مدیــرکل تنظیم مقررات ســازمان 
امور مالیاتــی در نهایت فقط ۲هــزارو 450 
واحدمسکونی به عنوان »خانه خالی« شناسایی 
شده است، در این میان یک نماینده مجلس نیز 
اخذ مالیات از خانه های خالی را مشــروط به 
ثبت اطلاعات مالکیتی تمامی مردم در سامانه 

املاک و اسکان می داند.
*پیامک ها جعلی نیست!

حالا اینروزها وزارت راه و شهرسازی، معاونت 
مسکن و ساختمان در اطلاعیه  ای ضمن تایید 
 V.MASKAN پیامک ارسال شده از سرشماره
بر تکمیل اطلاعات ملکی سرپرستان خانوار در 
سامانه ملی املاک و اسکان در تاریخ ۲0 و ۲3 
دی مــاه تاکید کرد. در متن این اطلاعیه آمده 
است: بر اساس تکلیف وزارت راه و شهرسازی 
و همچنین اطلاعات دریافتی از دستگاه های 
مختلف کشــور، تعدادی ملک که عدم وجود 
ساکن در آنها تایید شده است در سامانه ملی 
املاک و اســکان شناسایی شد. جهت تعیین 
تکلیف وضعیت سکونت این املاک پیامکی 
با سرشــماره V.MASKAN به مالکان این 
املاک ارسال شد که متن این پیامک به این 
شرح اســت: »ملک شما به عنوان خانه خالی 
شناسایی شده است. لطفا تا تاریخ ۲0 دی ماه 
1400 یا ۲3 دی مــاه 1400 وضعیت املاک 
amlak. خود را در ســامانه املاک و اسکان

mrud.ir تعیین کنید. در غیر این صورت مطابق 
قانون مالیات  های مستقیم اقدام خواهد شد.«

معاونت مسکن و ساختمان تصریح کرده است: 
در همین راســتا مالکان مذکور لازم است تا 
تاریخ اعلام  شــده در پیامک دریافتی خود به 
amlak. سامانه املاک و اســکان به آدرس

mrud.ir مراجعه کنند. بدیهی است در صورت 
ثبت وجود ســکونت و مالکیت توسط مالکان 
مذکور بر اســاس قانون ملک مذکور از جرگه 
خانه های خالی خارج خواهد شد. در پایان آمده 
است: مضمون پیامک ارسال شده با سرشماره 
V.MASKAN کاملا مــورد تایید وزارت راه 
و شهرســازی است و شایعات مرتبط با جعلی 
بودن این پیامک با این سرشماره صحت ندارد.

  * نبوداطلاعات سکونتی در سامانه 
معــاون وزیر راه و شهرســازی در همین باره 
گفت: پیامکهایی که در روزهای اخیر به برخی 
مالکان ارســال شده است و مربوط به کسانی 
می شود که اطلاعات سکونتی شان در سامانه 
موجود نیست و به همین دلیل خانه خالی تلقی 
شده اند؛ بنابراین اگر تا پایان ماه جاری نسبت 
به تعیین وضعیت ســکونتی خود در ســامانه 
املاک و اســکان اقدام نکنند به سازمان امور 

مالیاتی معرفی خواهند شد. 
محمــود محمودزاده اظهار کرد: در راســتای 
اجرای ماده 54 مکرر قانون مالیاتهای مستقیم 
مصوب آذرماه 13۹۹ حدود 1.3 میلیون واحد 
خالی از ســکنه را شناسایی کردیم و با وجود 
فراخوانهایی که برای خوداظهاری در ســامانه 
املاک و اسکان دادیم، برخی افراد نسبت به 
ثبت اطلاعات سکونتی خود اقدام نکردند. البته 
برخی تغییرات نیز با خوداظهاری افراد صورت 
گرفت و ایــن رقم 1.3 میلیــون دائما به روز 
می شــود. هموطنان باید اگــر تغییری از نظر 
خرید و فروش یا اجاره واحد آنها صورت گرفته 
amlak. در سامانه املاک و اسکان به نشانی

mrud.ir درج کنند؛ در غیر این صورت مبنای 
ما خالی بودن واحد مذکور است.

وی افزود: هم اکنون اطلاعات سکونتی بیش 
از 60 میلیون نفر از هموطنان در سامانه وجود 
دارد و قابل رصد اســت. اما تعدادی که اخیرا 
برای آنها پیامک ارسال شده کسانی هستند که 
اطلاعاتشان موجود نیست و در واقع وضعیت 

سکونت آنها درج نشده است.
بــه گفته محمودزاده، اگــر مالکان واحدهای 

مذکور تا قبل از پایــان ماه جاری که آخرین 
مرحله اخذ خوداظهاری اســت نسبت به ثبت 
اطلاعات ســکونتی خود اقــدام نکنند، واحد 
آنهــا به عنوان خانه خالی تلقی و برای اعمال 
مالیات به سازمان امور مالیاتی معرفی می شود. 
هموطنان اگر واحــد مذکور را خرید و فروش 
کرده یا اجاره داده اند باید مســتندات آن را در 

سامانه ثبت کنند.
وی درخصوص شــائبه اختلاف وزارت راه و 
شهرسازی با سازمان امور مالیاتی بر سر نحوه 
معرفی خانه هــای خالی گفت: حدود دو هفته 
قبل جلسه ای با مسئولان سازمان امور مالیاتی 
داشــتیم و این هماهنگی صورت گرفت تا بر 
اساس فهرستی که تا ما تا پایان دی ماه به آنها 
ارایه می دهیم موضوع مالیات خانه های خالی 

محقق شود.
معــاون وزیر راه و شهرســازی دربــاره این 
موضوع که عنوان می شــود به برخی مالکان 
پیامک اشتباهی خانه خالی ارسال شده است 
تصریح کرد: اشتباهی در کار نیست. با توجه به 
اینکه این افراد از خوداظهاری امتناع کرده اند 
برداشت این اســت خانه آنها خالی است. در 
متن پیامک نیز آمده که وضعیت املاک خود 
را تعیین تکلیف کنند.محمودزاده تصریح کرد: 
کســانی که پیامکی برای آنها نیامده عمدتا 
جزو 60 میلیون نفری هســتند که اطلاعات 
سکونتی شان موجود است. بعد از سال 13۹5 
که اســناد تک برگی شــده اطلاعات نقل و 
انتقالات به ثبت می رســد و به سهولت قابل 
دسترس شده است.کسانی که اخیرا برای آنها 
پیامک ارسال شــده جزو کسانی هستند که 

اطلاعات ثبتی آنها موجود نیست.
*کشمکش بر سر مالیات خانه های خالی

اما آنچه که در این میان باعث کشمکش شده 
اختلاف نظر دو دستگاه اســت ؛ وزارت راه و 
شهرسازی می گوید از ۲.3 میلیون خانه خالیِ 
شناسایی شده، یک میلیون و 1۷0 هزار واحد 
مربوط به قانون ســال ۹4 اســت و ربطی به 
قانون سال ۹۹ ندارد، بنابراین باید مالیات آن 

اجرایی شود؛ سازمان امور مالیاتی اما می گوید 
با قانون جدید، واحدهای شناسایی شده  قبلی 
قابل بررسی و اعمال مالیات نیست، مسئولان 
وزارت راه مدعی هســتند که ســازمان امور 
مالیاتی زیرســاخت لازم برای اجرای مالیات 

خانه های خالی را ندارد. 
سازمان امور مالیاتی اعلام کرده اطلاعات دو 
میلیون و 300 هزار واحد خالی از ســکنه که 
وزارت راه و شهرســازی ارایه داده به دلایلی 
همچون نادرســت بــودن کدهای پســتی، 
مشــخص نبودن مالک و زمــان خالی بودن 
واحدها قبول نــدارد؛ از آن طرف وزارت راه و 
شهرسازی اعلام می کند یک میلیون و 1۷0 
هزار واحد از این تعداد بر مبنای قانون ســال 
13۹4 اســت و حتی با فرض قبول نداشــتن 
تعدادی که بعد از تصویب ماده 54 مکرر قانون 
مالیات های مســتقیم در آذرماه ســال 13۹۹ 
اضافه شــده، مالیات یک میلیون و 1۷0 هزار 
خانه خالی که طبق قانون ســال 13۹4 بوده 

باید اجرایی شود.
علی رستم پور ـ مدیر کل دفتر تنظیم مقررات 
و نظارت ســازمان امور مالیاتی گفته است که 
طبق آخرین آمار سامانه ملی املاک و اسکان 
کشــور 3۷۷۹ واحد مسکونی خالی شناسایی 
شده که ۲454 واحد آن کاربری مسکونی دارند 
و ما طبق قانون فقــط از این تعداد می توانیم 

مالیات بگیریم.
وی با بیان اینکه 3۷00 واحد خالی به ما اعلام 
و مقرر شــده وزارت راه و شهرسازی آمار خود 
را راستی آزمایی کند، افزود: تعدد قوانین درباره 
مالیات بر خانه های خالی یکی از مشــکلاتی 
اســت که مانع اجرای این قوانین شده است. 
قوانین گذشــته مالیاتی بــر خانه های خالی 
بازدارنده نبود و همین دلیلی شد تا قانون جدید 

مصوب شود.
این مقام مسئول ادامه داد:  مشخصات مالک 
و ملک برای دریافت مالیات باید مشــخص 
باشد و هرگاه این دو قسمت مشخص شود ما 

برگه های مالیاتی را صادر خواهیم کرد.

کارگروه ویژه برای تدوین لایحه جامع حقوق و 
دستمزد کارمندان تشکیل شد

ناهماهنگی دستگاه های دولتی، دلیل کندی ترخیص 
کالا از گمرکات 

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور از تشکیل کارگروه 
تدوین لایحه جامع حقوق و دســتمزد کارکنان نظام اداری 
کشــور و دستور رئیس جمهور مبنی بر اصلاح نظام پرداخت 

حقوق و دستمزد به صورت عادلانه خبرداد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
و بین الملل ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور، روز ۲۲ 
دی پس از دریافت دســتور فوری رئیس جمهور، به سرعت 
برنامه ریزی برای تشــکیل کارگروه ویــژه »تدوین لایحه 
جامــع حقوق و دســتمزد کارکنان نظام اداری کشــور« در 
دســتورکار  این ســازمان قرار گرفت و از همان شب پس از 
 برگزاری جلسه توجیهی و تقســیم کار، فعالیت خود را آغاز

 کرد.
ایــن کارگروه تحت عنوان »ســتاد جهادی شــهید مهدی 
باکری« به ریاســت میثــم لطیفی؛ معــاون رئیس جمهور 
و رئیــس ســازمان اداری و اســتخدامی، از هفــت کمیته 
»علمی«، »آمار و هوشمندسازی«، »حقوقی«، »ایثارگران«، 

»محتوایی«، »رســانه« و »پشتیبانی« تشکیل شد و در حال 
حاضر به صورت شبانه روزی و بدون تعطیلی تا انجام دستور، 

فعال است.
فعالیت سازمان اداری و استخدامی کشور در راستای برقراری 
عدالت در پرداخت ها به کارکنان نظام اداری کشــور، از چهار 
ماه گذشــته با راه اندازی ســامانه »ثبت حقــوق و مزایای 
کارکنان دولت« آغاز شده است و تاکنون آمار و اطلاعات ۲ 
میلیون و 600 هزار کارمند در این سامانه جمع آوری شده که 

برای هر یک از آنها »شناسه یکتا« ایجاد شده است.
در حال حاضر با دســتور رئیس جمهــور مبنی بر فوریت در 
برقراری نظام عادلانه پرداخت حقوق و دســتمزد، حساسیت 
موضوع »شــفافیت و عدالت در پرداخت به کارکنان دولت« 
جدی تر مورد توجه دســتگاه های دیگر قرار گرفته و سازمان 
اداری و اســتخدامی کشــور با تشــکیل کارگروه جهادی با 
عنوان »ستاد شــهید مهدی باکری«، سرعت انجام عملیات 
را با برنامه ریزی برای کار شبانه روزی، شدت بخشیده است.

وزیــر اقتصــاد و امــور داریــی در بازدیــد از گمــرکات اســتان 
همــزگان منشــاء اصلــی مشــکلات گمرکــی را ناهماهنگــی 

میــان ۲5دســتگاه دولتــی دانســت.
بــه گــزارش روزنامــه »صبــح امــروز« و بــه نقــل از 
ــادی و  ــور اقتص ــر ام ــدوزی وزی ــان خان ــران، احس اکوای
دارایــی بــه همــراه مقدســی رییــس کل گمــرک ایــران و 
ــا ناظــر گمــرکات  هیئــت همــراه در نشســت تخصصــی ب
اســتان هرمــزگان بــه بررســی وضعیــت ترخیــص کالاهــا 
و رونــد اجــرای تشــریفات گمرکــی در بزرگتریــن گمــرک 

ــد . ــور پرداختن کش
ــا محوریــت بررســی و ارزیابــی  ایــن نشســت تخصصــی ب
ــریفات  ــرای تش ــد اج ــا و رون ــص کالاه ــت ترخی وضعی
گمرکــی امــروز در ســالن کنفرانــس گمــرک شــهید رجایــی 

برگــزار شــد.
ــال  ــه دنب ــا ب ــرد؛ م ــلام ک ــت اع ــن نشس ــدوزی در ای خان
تســریع در ترخیــص کالاهــا و تســهیل رونــد اجــرای 

تشــریفات گمرکــی و همچنیــن بــه صفــر رســاندن 
ــا  ــه ه ــذا در بررســی برنام ــه هســتیم ، ل ــای متروک کالاه
ــه  ــرک ب ــت گم ــم فعالی ــر داری ــد در نظ ــدات جدی و تمهی
ــران را افزایــش بدهیــم . ــان اقتصــادی ای ــوان دروازه ب عن
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی بــا تاکیــد بــر ضــرورت ۲4 
ــدری از اســتان  ســاعته شــدن فعالیــت گمــرک در هــر بن
ــوان  ــه عن ــرک ب ــت: گم ــد، گف ــاز باش ــه نی ــزگان ک هرم
ــا بیــش از  ــان اقتصــادی کشــور در محــل تلاقــی ب دروازب

ــد. ــت می کن ــتا فعالی ــم راس ــر ه ــتگاه دیگ ۲5 دس
ــت  ــن معیش ــتای تأمی ــت در راس ــن نشس ــی در ای مقدس
زندگــی مــردم کشــور و فراهــم شــدن نیازهــای ضــروری 
گفــت : تدابیــری اتخــاذ شــده کــه بــا هماهنگــی و 
ترخیــص  فرآیندهــای   ، دســتگاه ها  ســایر  همــکاری 
ــی  ــای اساس ــا نیازه ــرد ت ــتری بگی ــرعت بیش ــا س کالاه
 مــردم و کشــور بموقــع و در کمتریــن زمــان ممکــن فراهــم 

شود.
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 مادران و پدران » متولدین ۹۹«
 چند ساله بودند؟

بیشترین فراوانی ولادت ها در سال 13۹۹ 
متعلق به مادران 30 ســاله و بیشــترین 
فراوانی ولادت ها مربــوط به پدران 34 

ساله بوده است.
به گزارش ایسنا، برپایه  اطلاعات سالنامه 
آماری ســال 13۹۹ ثبت احوال کشور، در 
سال گذشــته یک میلیون و 114 هزارو 
1۲8 ولادت در پایــگاه اطلاعات جمعیت 
کشــور ثبت شــد که یک میلیون و 86 

هزارو 566 مورد آن در همان سال رخ داد یعنی سال 13۹۹ به ثبت رسیده است.
بیشترین فراوانی ولادت ها در سال گذشته با فراوانی 64هزارو 8۷8 نوزاد زنده متولد شده متعلق 
به مادران 30 ســاله و بیشــترین فراوانی ولادت ها با فراوانی ۷۲ هزارو 6۲6 نوزاد زنده متولد 
شده متعلق به پدران 34 ساله بوده است؛ این در حالی است که در سال 13۹8 بیشترین فراوانی 

ولادت ها مربوط به مادران ۲۹ ساله و پدران 33 ساله بوده است.
میانگین ســن مادران در ولادت های ثبت شده سال گذشته نیز ۲۹ سال و ۲ماه و میانگین سن 
پدران در ولادت های ثبت شده 33 سال و ۷ماه بوده است همچنین سهم پدران و مادران جوان 
یعنی 18 تا 35 ســاله از کل ولادت های جاری ثبت شــده بدون توجه به مرتبه تولد فرزند به 

ترتیب 65.3 و 81.8 درصد بوده است.

 سه قلاده یوزپلنگ آسیایی در میامی 
استان سمنان مشاهده شد

اداره حفاظــت محیط زیســت  رئیــس 
میامی گفت: ســه قلاده یوزپلنگ آسیایی 
در زیســتگاه های بخــش مرکــزی این 
شهرستان در شرق استان سمنان مشاهده 

شد.
مهدی یحیایی در گفت وگو با ایرنا، افزود: 
با توجه بــه بازدید های ماموران حفاظت 
و دوســتداران طبیعت شهرســتان ظرف 
یک هفته، ســه قــلاده یوزپلنگ در تپه 

ماهورهای بخش مرکزی میامی مشاهده شد.
یحیایی اظهارداشــت: شرق استان سمنان یکی از بهترین زیستگاه های گونه کمیاب و ارزشمند 

یوزپلنگ آسیایی به شمار می رود.
 رئیس اداره محافظت محیط زیســت میامی با اشاره به اینکه آمار دقیقی از تعداد یوزپلنگ های 
آســیایی در این شهرستان در دست نیســت، تصریح کرد: هنوز آمار مشخصی از یوزپلنگ های 

ایرانی  در منطقه میامی وجود ندارد.
وی با اشــاره به وجود جانوران مختلف وحشی در منطقه میاندشت و عباس آباد این شهرستان ، 
اظهار داشــت: با توجه به مشاهده پلنگ و دیگر جانوران وحشی در حوالی جاده اصلی تهران - 
مشهد  در سالهای گذشــته، از رانندگان عبوری از این مسیر نیز انتظار می رود با احتیاط بیشتر 

برانند.
 

   شرایط شکننده کرونا در کشور
عضو کمیتــه علمی کشــوری مقابله با 
کرونا، با تاکید بــر اینکه امُیکرون خفیف 
نیســت، گفت: باتوجه به ســرایت پذیری 
بسیار بالای ویروس امیکرون، در صورت 
عــدم توجه به پروتکل های بهداشــتی و 
سایر هشــدارها، این ویروس 100 درصد 
می تواند به ویروس غالب در کشــور بدل 

شود.
دکتر پیام طبرســی در گفت وگو با ایسنا، 

درباره وضعیت ابتلا به امُیکرون در کشــور، گفت: بایــد توجه کرد که قطعا تعداد افراد مبتلا به 
امُیکرون در کشور، از تعداد مبتلایانی که به صورت رسمی شناسایی و اعلام شدند، بیشتر است.
وی افزود: در عین حال باتوجه به ســرایت پذیری بسیار بالای ویروس امیکرون، در صورت عدم 
توجه به پروتکل های بهداشتی و سایر هشــدارها، این ویروس 100 درصد می تواند به ویروس 

غالب در کشور بدل شود.
طبرســی ادامه داد: البته در حال حاضر وضعیت بیمارستان ها خوب است و افزایش بالای تعداد 
بســتری و... را نداریم، اما این شــرایط تا دو سه هفته آینده شــکننده است. یعنی 100 درصد 
افزایشــی در ابتلا خواهیم داشت، بر  همین اســاس اکنون باید تلاش کنیم تا با انجام اقدامات 
کنترلی، رعایت پروتکل های بهداشــتی و تزریق و تکمیل سریع واکسیناسیون، موج آن پیک را 

پایین آوریم.
وی تاکید کرد: بر این اســاس توصیه می کنم کســانی که موعد دز سوم واکسن شان فرا رسیده 
و هنوز دز ســوم را تزریق نکرده اند، حتما آن را در اســرع وقت تزریق کنند. در عین حال یک 
جمعیتی در کشــور داریم که هنوز اصلا واکسن تزریق نکرده اند که ممکن است خطرناک باشد 

و باید هرچه سریع تر واکسن تزریق کنند.
وی با بیان اینکه نباید تصور شــود که امُیکرون  خفیف اســت، گفت: در حال حاضر بیمارانی 
در بیمارســتان داریم که واکسن نزدند و حالا به امُیکرون مبتلا شده اند و به شدت هم از مرگ 
می ترســند و حالا پشیمانند که چرا واکســن تزریق نکردند. افرادی که واکسن نزدند، باید این 

افراد را ببینند.
 

 معتاد متجاهر اسلحه به دست نداریم
مانــده انتظامی تهران بــزرگ ادعای 
دو تن از اعضا شــورای شهر مبنی بر 
وجود ۲6 هزار نقطه ناامن و تیراندازی 
در شهرک رضویه توســط معتادان را 

تکذیب کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، در جریان سی 
و هشتمین جلسه شورای شهر تهران، 
امانی عضو شورای شهر تهران،  ناصر 
با اشــاره به بازدید اخیر خود از محله 
رضویه در منطقه 15 بیان کرده بود در 

این محله با پدیده شــگفتی روبه رو هســتیم که از آن جمله می توان به حضور معتادان متجاهر 
به صورت ســازمان دهی شده در یک منطقه مشخص به صورت جمعی با دیده بانی و نگهبانی و 
پرتاب سنگ و ترقه و حتی به گفته اهالی، تیراندازی به سمت کسانی که قصد نزدیک شدن به 

آنان را داشته باشند! اشاره کرد.
پس از آن ســردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی پایتخت این اظهارات را تکذیب کرد و گفت: 
فردی که این ســخنان را مطرح کرد، در این رابطه کارشناس نیست که بتواند چنین مسائلی را 

مطرح کند.
اما موضوع به همین جا خاتمه نیافته و ناصر امانی فیلمی منتشر کرد که در آن صدای تیراندازی 
شنیده می شــود که در همین راستا با سردار رحیمی به گفت و گو پرداختیم تا مشخص شود در 

شهرک رضویه چه می گذرد.
معتادی که نمی تواند راه برود چگونه می تواند اسلحه داشته باشد؟

ســردار حســین رحیمی با اشــاره به ســخنان دوباره این عضو شــورای شــهر گفت: معتاد 
 متجاهر براســاس وضعیت جســمانی اش نمی تواند راه برود، چگونه می خواهد اســلحه داشت

ه باشد؟

خبر

 صبح امروز از آسیبی نوپدید گزارش می دهد:

افزایش خشونت خانگی با آموزش آنلاین 
 با مطرح کردن واژه های 
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مدرســه و آموزش  در 
ذهن همه ما تصویری 
از تخته سیاه، گچ، میز 
خشک  های  نیمکت  و 
و چوبی،ماه مهر و جشن 
و  تفریــح  الفبا،زنــگ 
بازی هــای کودکانــه در 
مدرسه.....مجســم  حیاط 
می شــود، اما امروزه روند 
آموزش مــدارس به دلیل 
یافتن تکنولوژی و شــیوع ویروس  توســعه 

منحوس کرونا تغییر کرده است.
خیلی از افراد فکر مــی کنند که کرونا باعث 
شــده است کودکان راحت شــوند و راحت تر 
بتوانند درس خود را بخوانند؛ اما باید بدانید که 
در کنار مزیت هایی که آموزش مجازی برای 
کودکان ایجاد کرده اســت، مشکلات زیادی 
هم در این زمینه به وجود آورده است که باعث 
سخت شدن درس خواندن به صورت مجازی 

شده است.
افزایش احساس تنهایی و بیهودگی در 

آموزش آنلاین 
ندیدن معلم، توضیح نامناســب دروس توسط 
برخی معلمان، فشار والدین روی دانش آموز، 
مباحث پیچیده و غیرجــذاب دروس و… از 
جمله مشکلاتی هستند که در دوران آموزش 
مجازی می تواننــد درس خواندن یک دانش 
آمــوز را مختل کنند و او را با مشــکل مواجه 

کنند.
در آمــوزش مجــازی کــودک خــودش به 
تنهایی پشت سیســتم قرار می گیرد، معلم و 
همکلاســی هایش کنار وی حضور ندارند و 
خودش باید به تنهایــی همه مراحل آموزش 
را هماهنگ کند که این ممکن اســت با حس 

ترس برای وی همراه باشد.
 در اینجــا والدین می توانند با گفتن جملاتی 
مثل اینکه تو تنها نیســتی، من کنارت هستم، 
هر کجا متوجه نشدی کمکت می کنم، نگران 
نباش و با معلمت ارتباط می گیرم تا بار دیگر 
به تو آموزش دهد، به کودک خود قوت دهند 

و ترس و نگرانی را از آنها دور کنند
کودکان در محیط مدرســه، زندگی اجتماعی 
را تجربه می کنند، با همســالان  ارتباط برقرار 
می کنند و بسیاری از آنها جامعه پذیر می شوند. 
اما در آمــوزش آنلاین، حتی اگر چند هفته یا 
چند ماه باشد، کودک انگار در زندان فرهنگی 
یــا در محصور آموزشــی و اجتماعــی قرار 
می گیرد کــه او را از زندگی در محیط واقعی 
دور می ســازد و عواقب و تبعات ناخواســته  و 

نامناسبی ایجاد می کند.
در شــرایط آموزش انلایــن و مجازی کودک 
دچار احساس بیکاری و بیهودگی می شود. به 
خصوص در سن دبســتان فعالیت و مشارکت 
گروهی با همسالان برای کودک بسیار حیاتی 
اســت و نباید انتظار داشــت که کودکان به 
راحتــی از طریق یک دنیــای مجازی ارتباط 
موثری بــا کلاس و معلم و مطالب درســی 
خود بگیرند، به خصــوص برای کودکانی که 
از نظر سطح فعالیت بالا باشند یا آستانه توجه 
و تمرکز آنها پایین باشــد این شــرایط سخت 

تر می شود.
مزایا و معایب آموزش مجازی

مزایــا و معایب آموزش مجــازی نیز از جمله 
موضوعاتیست که این روزها مورد توجه زیادی 
قرار گرفته است. و بسیاری از والدین و دانش 
آموزان را ســردرگم کرده است. والدین نگران 
از اینکه فرزندانشــان با افت تحصیلی روبه رو 
خواهند شد و انگیزه یشان برای ادامه تحصیل 
به شــدت کاهش می یابد و بــه بی نظمی و 
تن پروری عادت خواهند کرد و دانش آموزان 
نیز ســردرگم از اینکه چگونه می توانند سال 
تحصیلی جدید را با موفقیت پشت سر بگذارند 
در صورتی که نمی توانند فکرشان را متمرکز 
کنند و حتی ســر کلاس آنلاین هم به زحمت 
حاضر می شــوند. به هر حــال این یک تغییر 
بزرگ است و هر تغییر  با مقاومت و اضطراب 

شدید همراه است
همه ی ما به آموزش حضوری عادت کرده ایم 
و وفق دادن خودمان بــا آموزش مجازی  ,و 
شــرایط جدید کمی زمان بر است. در آموزش 
حضوری ارتباط زیادی بین دانش آموز و معلم 
می باشــد. معلمان سر ســاعت در کلاس ها 
حضور دارند، و شروع به درس دادن می کنند. 
به علت تعامل زیادی کــه بین معلم و دانش 
آموزان اســت آنها می تواننــد بهفمند دانش 
آموزان در کدام درس مشکل داشته و به موقع 

به رفع آن بپردازند.
 فایــده دیگر آموزش حضــوری تعامل میان 
دانش آموزان اســت. وقتی افراد با همســن و 
ســالهای خودشــان به طور مرتب در تماس 
باشــند از نظر هیجانــی و ارتباطات اجتماعی 
رشد چشــمگیری خواهند داشــت . آنها می 
آموزند چطور خود را سرگرم کنند، مهارت حل 
مسئله یاد خواهند گرفت حتی اعتماد بنفسشان 
نیز افزایش پیدا خواهد کرد . همچنین انگیزه 
یشــان برای ادامه تحصیل بیشتر خواهد شد . 
ارتباطات دوســتانه و تعامل با همکلاسان در 
خارج از ساعات درسی محیط مدرسه و کلاس 
را دوست داشتنی تر می کند . در نتیجه باعث 

می شــود دانش آموزان به درس و مدرســه 
علاقه ی بیشتری نشان دهند .

البته آموزش آنلاین نیز خالی از لطف نخواهد 
بود. شــاید بزرگ ترین مزیت آموزش آنلاین 
همیــن انعطاف پذیری بیشــتر باشــد. یعنی 
می توانید از هر جایی که هســتید و هر طوری 
که می خواهیــد درس بخوانیــد. البته به این 
معنی نیســت که دانش آموزان آنلاین کمتر 
از دانــش آموزان حضــوری درس می خوانند. 
بلکه انعطاف پذیری بیشــتری در تعیین محل 
و نحــوه ی درس خواندن دارنــد. تمام چیزی 
که دانش آمــوزان برای آنلاین درس خواندن 
نیاز دارید، یک گوشــی یا تبلت اســت که به 
اینترنت دسترسی داشته باشد. سپس به راحتی 
تمام ابزاری که برای درس خواندن لازم دارند 
برایشان فرستاده می شود. آموزش ان لاین می 
تواند گام کوچکی در جهت عدالت آموزشــی 
باشد . افراد می توانند در هر نقطه از کشور از 
تدریس بهترین معلمان و اساتید استفاده کنند. 
از ســوی دیگر آنلاین درس خواندن بسیاری 
از خرج هایــی کــه دانش آموزان در شــرایط 
عــادی متحمل می شــوند را کاهش می دهد. 
هزینه های رفت و آمد، هزینه پوشاک و کیف 
و....  آموزش های مجازی فرصت خوبی برای 
دانش آموزان فعال ، خود کنترل و خود خوان 
است. که از تمامی ظرفیت ها و امکانات برای 
یادگیری بهتر اســتفاده نماینــد. و بتوانند پله 

های موفقیت را زودتر از سایرین به پیمایند .
درد و دل معلمان و اولیای دانش آموزان از 

روند آموزش مجازی 
ذبیحــی  یکی از معلمــان در ناحیه 1اموزش 
و پــرورش  در خصــوص آمــوزش مجازی  
می گوید:برگــزاری کلاس هــای درس بــه 

صــورت مجازی با اســتفاده از رســانه های 
اجتماعی مزایای قابل تحســینی مثل آشنایی 
مردم به ویــژه دانش آموزان  با نت، در اختیار 
بودن تدریس معلم در هر ســاعت از شــبانه 
روز،افزایش سواد رسانه ای دانش آموزان، کم 
شــدن هزینه های رفت امد و حذف سرویس 
ها از جدول مخارج خانواده ها، گسترش پهنای 
باند شــبکه هــای اینترنتی و...را بــه ارمغان 
آورده اســت، اما این نوع آموزش فارغ از همه 
مزایایش، معایب و مشــکلات زیادی را برای 
دانش آموزان و تک تک والدین در پی داشته 
اســت که واقعا در برخی مــوارد نگران کننده 

است. 
محمدی یکــی از اولیای دانــش آموزان در 
خصوص معایب آموزش مجازی به خبرنگار ما 
می گوید:ما توان خرید گوشی یا تبلت را برای 
پسرم خود نداشــتم و مجبور شدم تا درس و 
تحصیــل فرزندم را برای وقت دیگری به امید 

باز شدن مدارس موکول کنم
فاطمی پــدر یکی ازدانش آمــوزان  از خرید 
های پی در پی بسته های اینترنت عاجز شده  
است می گوید:جدا از تمام مخارج،  هزینه های 
میلیونی که  بــرای معلم خصوصی و آموزش 
دانش آموزم  پرداخت کرده ام ،فشــار زیادی 
از نظر اقتصادی در این اوضاع ســخت بر ایم 

تحمیل کرده است. 
تعــدادی از اولیــا باتوجه به مجازی شــدن 
کلاس ها از بابت ســلامت دلبندان خودشان 
خیالشــان راحت بود اما برخــی ها هم برای 
دســت  روی  دســت  فرزندانشــان  تحصیل 
نگذاشــته بودند و جدا از تمام مخارج،  هزینه 
هــای میلیونی برای معلم خصوصی و آموزش 

دانش آموزان شان پرداخت کرده بودند.
خشونت خانگی در دوران آموزش آنلاین 

افزایش یافته است
به گفته ی معاون اجتماعی بهزیستی خراسان 
رضوی، آمــوزش آنلاین، آســیب های حوزه 
کــودکان و از جمله، خشــونت خانگی علیه 

کودکان را افزایش داده است.
شهره شــاهرودی می گوید: آموزش مجازی، 
آســیب های زیادی برای خانــواده و کودکان 
در بر داشــته که خشــونت علیه کــودکان، 
کودک آزاری روانی و جسمی، کاهش بار علمی 
و ایجاد تناقض هــای محیطی از جمله ی این 

آسیب ها می باشد.
وی با بیان اینکه آمــوزش مجازی در محیط 
رشــد بیماری کرونا و شــرایط خاص دو سال 
گذشته، اجتناب ناپذیر بوده خاطر نشان می کند: 
مــا به عنوان حافظ منافع حقوق کودکان، باید 
مسائل و حواشی آموزش مجازی را بیان کنیم 

تا مسؤولان و برنامه ریزان، راه حلی برای این 
مشکل بیابند.

شاهرودی با بیان اینکه مشکل کرونا کماکان 
ادامه دارد و ســویه های جدید این ویروس به 
مــا می گوید که این اوضــاع احتمالا در آینده 
نیــز ادامه دارد اضافه می کنــد: باید راهکاری 
بیندیشیم که هم آموزش حضوری باشد و هم 
ضوابــط و پروتکل های بهداشــتی در حداکثر 

ممکن رعایت گردد.
وی ادامــه می دهــد: پیش از ایــن، مدارس 
کشــور با 18 میلیون دانش آموز در سه شیفت 
اداره می شــدند و امروز که با کاهش جمعیت 
دانش آموزی، همــان فضا و ظرفیت در اختیار 
کشور اســت می توان به گونه ای برنامه ریزی 
کرد که آموزش در فضاهای خلوت مدرسه ای 
و بــا تعداد کــم دانش آموز و در شــیفت های 

جداگانه انجام شود.
شــاهرودی تأکید می کند: آمــوزش مجازی 
و کشــاندن محیط آموزشــی به منزل و کنار 
والدین، آســیب هایی برای کــودکان و برای 
خانواده دارد که زیان این نوع آموزش را بیش 
از سود آن می کند.وی ادامه می دهد: به عنوان 
مثــال، بعضــی والدین به تصــور اینکه نمره 
دانش آمــوز قدر و منزلــت اجتماعی و جایگاه 
علمــی را اضافــه می کند خودشــان به جای 
دانش آموز امتحان می دهند که این مســئله، 
آســیب های زیادی بــه روح و روان کودک و 

میزان بار علمی و فکری او وارد می سازد.
معاون اجتماعی بهزیســتی خراســان رضوی 
می گویــد: همچنین مقایســه ای که مادر بین 
کودک خود و ســایر کــودکان که در آموزش 
آنلاین حضــور دارند انجام می دهد رفتارهایی 

را بروز می دهد که برای کودک آسیب دارد.
تبعات و عواقب گوشی پیشرفته برای 

کودکان
پیشــنهاد این کارشناس که سال ها با کودکان 
در حوزه های مختلف سر و کار داشته، می تواند 
یک راهکار ســاده، عملیاتی و مناسب را برای 
کودکان و خانواده ها ارائه دهد که با وجود ادامه 
سریال کرونا که شواهد نیز نشان دهنده ی آن 
است، بتواند آســیب های این حوزه را به نحو 

چشم گیری کاهش دهد.
برقراری شــیفت های متنوع درسی، راهی بود 
که ســال ها در مدارس آزموده شد و موفقیت 
در آن، خودش یک امتحان فراگیر در حوزه ی 
آموزش عمومی بود که شــاید سرمشق  خیلی 
کشورها هم شد و از طرفی، مدارس بسیار زیاد 
دیگری ساخته شد که حالا تبدیل به مدارس 
خصوصی شــده و با شکل و شمایل مدل های 

اروپایی اداره می شود.

معاون اجتماعی 

بهزیستی خراسان رضوی: 

آموزش مجازی و کشاندن 

محیط آموزشی به منزل و 

کنار والدین، آسیب هایی 

برای کودکان و برای خانواده 

دارد که زیان این نوع 

آموزش را بیش از سود آن 

می کند.

مدیر کل دفترآب و خاک ســازمان حفاظت محیط زیست از 
تهیه و تدوین اطلس آلودگی خاک 11 اســتان کشــور خبر 
داد و گفت: تهیه اطلس ســایر استان ها هم جزو برنامه های 

سازمان است و به مرور اجرا می شود.
علی مریدی روز گذشته در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: 
اطلس خاک برای اســتان های بوشهر، هرمزگان، کرمانشاه، 
همدان، گلســتان، آذربایجان شــرقی، زنجان، خوزســتان، 
خراســان رضوی، اصفهان و قزوین تهیه شــده که بر این 
اســاس شــناخت خوبی از وضعیت آلودگی خــاک در این 
اســتان ها به دســت آوردیم. وی اظهار داشت: در کنار این 
اطلس ها کــه وضعیت کلی خاک مناطق را مشــخص می 
کند، بحث خوداظهاری مصوب شــده در قالب ماده 14 نیز 
به سازمان محیط زیســت گزارش می شود، ماده 14 قانون 
حفاظت از خاک می گوید در صورت بروز آلودگی خاک آلوده 
کننده مکلف اســت مراتب را ســریع به نزدیک ترین اداره 
کل محیط زیســت اطلاع دهد و بــا هماهنگی و تایید اداره 
کل آلودگی خاک را تا رســیدن به حدود مجاز برطرف کند، 
مثلا در یک نقطه ای تانکر ســوخت واژگون و آلودگی آن 
وارد محیط زیست شده است یا در نقطه ای تخلیه غیرمجاز 
صورت گرفته که در آن زمان سازمان حفاظت محیط زیست 
ورود می کند و اگر نشانه ای از تخلف مشاهده شد متخلف را 
به دادگاه معرفی می کند.مدیرکل دفتر آب و خاک ســازمان 
حفاظت محیط زیست ادامه داد: برای تهیه این اطلس نقاطی 
که دارای آلودگی نفتی، صنعتی، کشــاورزی و حتی طبیعی 

بودند را به صورت جداگانه بررســی و تمام آنها را در اطلس 
مشــخص کردیم، مثلا مشــخص کردیم که در آذربایجان 
شــرقی چه نقاطی آلودگی نفتی، کشاورزی و یا صنعتی دارد 
بعد از آن به ســراغ برنامه اصلاح و پاکســازی می رویم تا 
خاک به حالت طبیعی برگردد و احیا شــود.مریدی گفت: در 
یک سری از نقاط کشور مانند استان های گیلان و مازندران 
به علت اســتفاده از کود و سموم شــیمیایی آلودگی خاک 
بالا اســت در واقع به علت فعالیت های کشاورزی و استفاده 
نادرست از سموم بحث آلودگی خاک را در این مناطق داریم 
که البته موضوع در دســت بررســی است، این آلودگی ها به 
صورت لکه ای هستند.وی درباره اینکه به طور کلی وضعیت 
خاک کشــور از لحاظ آلودگی چگونه اســت، اظهارداشت: 
اینکه بگوییم وضع خاک خوب اســت نه خوب نیست اما از 
طرفی هم بگوییم که تمام عرصه خاک کشــور آلوده نیست 
باز هم حرف درســتی نیست. آلودگی در نقاط مختلف کشور 
به صورت لکه ای وجود دارد که باید شناسایی و رفع شوند.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان گفت 
که پس از گذشــت هشت سال، نرخ ازدواج جوانان در کشور 

مثبت شده است.
به گزارش ایرنا، وحید یامین پور روز پنجشنبه در جلسه ستاد 
ساماندهی امور جوانان مازندران با بیان اینکه بررسی آماری 
نشــان می دهد که آمار ازدواج جوانان در 6 ماهه نخســت 
امسال در کشور روند صعودی داشــته ، افزود: باید با اتخاذ 
راهکاری درســت و اصولی زمینه اشتغال و ازدواج جوانان را 

فراهم کرد.
وی با بیــان اینکه نرخ ازدواج جوانان در 6 ماهه نخســت 
امســال در مازندران از میانگین کشوری کمتر بوده است، بر 
ضرورت پیگیــری علل این وضعیت تاکید کرد و گفت: رفع 
مشــکلات فراروی جوانان بویژه در بخش ازدواج، مسکن و 
اشتغال نیازمند تعامل و همکاری بیشتر دستگاه های اجرایی 

ذیربط است.
یامین پور همچنین وضعیت طلاق در کشــور را تشریح کرد 
و با اعلام این که نرخ طلاق در 6 ماهه نخســت امسال در 
کشــور ۷.3 دهم بود ، افزود : نرخ طلاق در مازندران خیلی 

کمتر از میانگین کشور و ۲.8 دهم بوده است.
وی از فعالیــت 450 مرکز مشــاوره تخصصی قبل، حین و 
پس از ازدواج در کشــور خبــر داد و با بیان اینکه این مراکز 
در کاهش آمار طلاق و همچنین ترغیب و تشــویق بیشــتر 
جوانان به ازدواج نقش تاثیرگذاری دارند، گفت: از ابن تعداد، 

14 مرکز در مازندران فعال است.

معاون وزیــر ورزش و جوانان، با بیــان اینکه فرآیند صدور 
مجوز تاســیس مراکز مشــاوره ازدواج در کشور تسهیل می 
شود، افزود:  ســازمان های مردم نهاد نیز که در این بخش 

مشغول فعالیت هستند بویژه حمایت می شوند.
یامیــن پور، گفت: افزایش ســن ازدواج جوانان در کشــور 
طی این ســال ها، بیانگر این واقعیت مهم و اساســی است 
که سیاســت های اجرا شــده در این بخش نادرست بود و 

نتوانستیم در این بخش به موفقیت دست یابیم.
یامین پور، از وجود 6 هزار متقاضی دریافت تسهیلات ازدواج 
در مازندران خبر داد و افزود: باید تمهیداتی اتخاذ شود تا این 
افراد بتوانند تا پایان امســال تسهیلات مورد نیاز را دریافت 

کنند. 
وی رویکرد اصلی دولت ســیزدهم را تســهیل گری ازدواج 
جوانــان ذکرکرد و گفت: بــرای تحقق این مهــم از تمام 
امکانات و ظرفیت های موجود به شــکل مطلوب اســتفاده 

می شود.

اطلس آلودگی خاک ۱۱ استان تهیه شده است نرخ ازدواج در کشور پس از هشت سال مثبت شد
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همایون شجریان برای »جیران« می خواند
همایون شجریان عنوان بندی پایانی سریال 

»جیران« ساخته حسن فتحی را خواند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، همایون شــجریان عنوان بندی 
پایانی ســریال عاشــقانه حســن فتحی را 
خوانده و فردین خلعتبری آهنگسازی آن را 

به عهده داشته است.
انتشار  با  صفحه شخصی سریال »جیران« 
صدای همایون شجریان از تداوم همکاری 

این هنرمند تا پایان کار خبر داده و اعلام کرده است: »این قطعه، همه داستان نیست و قصه 
همکاری شنیدنی ادامه خواهد داشت...«

»جیران« شــانزدهمین سریال حســن فتحی پس از مجموعه هایی همچون شب دهم، مدار 
صفــر درجه و میوه ممنوعه و دومین ســریال او در شــبکه نمایش خانگی پس از ســریال 

»شهرزاد« است و روایتگر زندگی جیران ـ یکی از همسران ناصرالدین شاه ـ است.
فیلمنامه »جیران« را احسان جوانمرد و حسن فتحی نوشته اند و اسماعیل عفیفه تهیه کنندگی 

آن را بر عهده دارد.

 کرونا، فرصتی طلایی برای فروش کتاب 
در بریتانیا

در سال ۲0۲1 آمار فروش کتاب در بریتانیا 
به بیشترین حد در یک دهه اخیر رسید.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از گاردین، در سال ۲0۲1 به رغم همه گیری 
کرونا، روند فروش کتاب در بریتانیا افزایش 
داشت و با وجود بیش از ۲1۲ میلیون نسخه 
بیشترین  کتاب فروخته شده، ســال ۲0۲1 
آمار فروش کتاب در یــک دهه اخیر را به 
خود اختصاص داد.این افزایش فروش کتاب 

تــا حدی مدیون افزایش محبوبیت رمان های جنایی، علمی تخیلی، فانتزی و عاشــقانه بود. 
در مجموع در ســال ۲0۲1 آمار فروش کتاب در بریتانیا به نسبت سال ۲0۲0 حدود 5 درصد 
افزایش داشــت. در ســال ۲0۲1 در مجموع ارزش کتاب های فروخته شده به 1.8۲ میلیارد 
پوند رســید.این آمار اخیرا توسط وب سایت »نیلسن بوک اســکن« ارائه شد. این افزایش در 
فروش درحالی حاصل شــده است که کتاب فروشــی های سراسر بریتانیا در سه ماهه نخست 
ســال ۲0۲1 تعطیل بودند.بر اساس آمار ارائه شده، در سال ۲0۲1، کتاب های عاشقانه، علمی 
تخیلی و جنایی به ترتیب در مقایســه با ســال ۲01۹ بیشــترین افزایش فروش را در بین 
کتاب های داســتانی داشــتند.دو مورد از رمان های جنایی »ریچارد عثمان«، یعنی »باشگاه 
قتل پنجشنبه ها« که اثر پرفروش سال گذشته شد و همچنین کتاب »مردی که دو بار جان 
داد« دیگر اثر پرفروش ســال گذشــته از جمله آثاری بودند که در افزایش آمار فروش کتاب 

نقش پررنگی داشتند.

 ستارگان هالیوود از موضع ضدصهیونیستی 
بازیگر »هری پاتر« حمایت کردند

ستارگان هالیوود در یک بیانیه از پستی که 
»اما واتســون« 10 روز پیش در حمایت از 
جنبش فلسطین منتشر کرده بود، پشتیبانی 
امروز«  روزنامــه »صبح  گزارش  کردند.به 
و بــه نقل از روزنامــه گاردین، بیش از 40 
چهره های شــناخته شــده از دنیای سینما 
از جمله سوزان ســاراندوس، مارک روفالو، 
پیتر کاپالدی، چارلز دنس، ویگو مورتنسن، 
ماکســین پیک و هریت والتر از اما واتسون 

و خواســته او در خصوص همبســتگی برای مردم فلسطین حمایت کردند.واتسون که بیشتر 
به بازی در نقش هرماینی در مجموعه فیلم های هری پاتر شــناخته می شــود، هفته گذشته 
پس از آن که تصویری از راهپیمایی حامیان فلســطین را با عبارت »همبســتگی یک فعل 
اســت« به اشتراک گذاشت، به یهودستیزی متهم شد.این پست با انتقاد شدیداللحن مقامات 
صهیونیســتی از جمله دنی دانون، وزیر ســابق علوم در دوران دولت بنیامین نتانیاهو و سفیر 
سابق رژیم اشــغالگر قدس در سازمان ملل روبه رو شد که با اشاره به اصطلاحات مربوط به 
فیلم های هری پاتر گفته بود: 10 امتیاز از گروه گریفیندور برای یهودســتیزبودن کم شد.حالا 
40 چهره هالیوودی در نامه ای که از طرف »هنرمندان در حمایت از فلســطین« منتشر شده 
است، اعلام کردند: ما در حمایت از این حرف که »همبستگی یک فعل است« به اما واتسون 
می پیوندیم و با مردم فلسطین که برای حقوق انسانی خود تحت قوانین بین المللی می جنگند 
اعلام همبســتگی می کنیم.در ادامه این بیانیه آمده است: به این وسیله بر عدم توازن قدرت 
میان اســراییل به عنوان یک نیروی اشغال گر و فلســطینیان، مردمی که تحت سلطه یک 
رژیــم آپارتاید با نیروهــای نظامی قرار دارند، تاکید می کنیم. ما تلاش های اســراییل برای 
بیرون انداختن خانواده های فلسطینی از خانه هایشان در بخش های شرقی اورشلیم در منطقه 
شیخ جراح، سلوان، و هر نقطه دیگری از سرزمین اشغال شده فلسطین را محکوم می کنیم.

 سریال پرسروصدای حسن فتحی 
به پخش نرسید

گرچه اطلاع رســانی گســترده ای 
برای پخش قسمت اول مجموعه 
»جیران« شده بود اما این سریال 
در دسترس مخاطبان  روز گذشته 

قرار نگرفت.
امروز«  به گزارش روزنامه »صبح 
و بــه نقل از هنــر انلاین، آخرین 
عاشقانه ای  فتحی  ساخته حســن 
تاریخــی در زمــان ناصرالدیــن 
شــاه قاجار اســت که بر اســاس 
قرار  اخیر  روزهای  اطلاع رســانی 
بود قسمت اول آن ساعت 8 صبح 
امروز از پلتفــرم فیلیمو به نمایش 

گذاشــته شود اما بدون اطلاع رسانی از طرف گروه سازنده و پلتفرم، این قسمت پخش نشد. 
تنها در صفحه مجموعه »جیران« در فیلیمو عنوان »به زودی« آورده شده است. در حالی که 

مشخص نیست به چه علت پخش این سریال متوقف شده است.
نکته جالب اینکه قســمت اول این مجموعه سه شنبه گذشته در هتل اسپیناس رونمایی شد. 
در نتیجه ســریال آماده پخش بود و احتمالا از سد ســاترا نیز عبور کرده است. مساله ای که 
در روزهای گذشته حاشیه تازه ای را برای این سریال ایجاده کرده، شکایت مهرداد غفارزاده، 
کارگردان ســریال »آهوی من مارال« است که می گوید خط اصلی داستان و طرح »جیران« 

پیش از این به او تعلق داشته است.
این کارگردان اعلام کرده از اوایل سال ۹۹ شکایتی با موضوع نقض حقوق مالکانه از سوی 
گروه تولید سریال »جیران« به ساترا ارائه شده و احتمالا این شکایت توزیع تازه ترین سریال 
حســن فتحی را با چالشی جدی مواجه کرده است. »جیران« روایتی عاشقانه در دوران قاجار 
اســت و ماجرای آن پس از قتل امیر کبیر آغاز می شــود. در این مجموعه بهرام رادان ایفاگر 

نقش ناصرالدین شاه و پریناز ایزدیار ایفاگر نقش جیران است.

خبر

گفتگو با یک مدرس دانشگاه در خصوص شعر آزاد؛

شعر؛ متن و بطن زندگیست
»شــعر   | دوم  قســمت 
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نیست،  زندگی  حاشیه 
تفنّن نیســت، متن و 
اســت!  زندگی  بطن 
حقیقــت دارد، بنیــاد 
اســت، وقت روح  وجود 
دانشی  »شــاباشِ  است، 
ســت به اندوه رسیده ». 
شعر برخوردی متعهّدانه و 
اگر  عالمانــه می طلبــد. 
شاعریم یا گمان می کنیم 

شاعریم، شعر را دریابیم!« 
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« این ها 
جمــلات کیمیــا تاج نیا، دکتــرای ادبیات و 
زبان فارسی و استادیار دانشگاه آزاد اسلامی 
است که در قســمت اول گزارشی با عنوان 
)»شعرپریشــی«؛ تعبیر آنچه بر شــعر امروز 
می گذرد( با او در خصوص شعر آزاد و جریان 
آن در ســال های اخیر بــه گفتگو پرداختیم. 

آنچه می خوانید، ادامه گفتگوی ما است.
دکتر کیمیا تاج نیا در پاسخ به اینکه »با توجه 
به رونق انتشار کتاب های شعر، روند حرکت 
شــعر را چطور ارزیابی می کنید؟« می گوید: 
همه گیری آفرینش هنری و شعری شمشیر 
دو لبه ســت. این می تواند به معنای فرصت 
ابــراز همــه ظرفیّت های بالقــوّی آفرینش 
گری ادبی باشــد و هم می تواند به بی در و 
پیکری و افول نهاد شــعر بیانجامد. یکی از 
بزنگاه های نظارت کیفی بر نهاد شعر ناشران 
هستند. ناشران هم به دلیل شرایط اجتماعی 
و محیطی و اقتصادی از ســویی تحت فشار 
نابسامانی های  ممیّزی اند و از ســوی دیگر 
اقتصادی آن ها را ناگزیر به عملکردی تجاری 
کرده است. اتفّاقی که افتاده این است. سطح 
نظارت کیفی بر انتشار مجموعه های شعری 
تقریبا به صفر رسیده و بازار نشر خود دمنده 
اســت به آتش پُرهیزم سرســام ادبی و شعر 

پریشی روزگار ما.
توهّم شاعر بودن از شاعرِ بد بودن هم 

صدمه زننده تر است
وی با اشــاره بــه توهم خود شــاعرپنداری 

برخی افراد در فضای مجازی مطرح می کند: 
نمونه هــا کم نیســتند و گاهــی در فضای 
مجازی هم مضحکه می شــوند. من از اشاره 
به نام افراد ابا دارم. توهّم شــاعر بودن حتّی 
از شــاعرِ بد بودن هم صدمه زننده تر است. 
اصولا ادبیّات یک نهاد دو وجهی ســت. یک 
حیثیّت سهل و ممتنع دارد. هم فراگیر است 
و مردمی و هم خاصّــه گو و خاصّ جو. این 
ماهیّتِ همه گیری گاهی آن را بیش از اندازه 
در دســترس نشان می دهد. لازم است که با 
ادبیّات مثل هر شــاخه علمی یا هنری دیگر 
باشیم. معمولا  مواجهه ای کارشناسانه داشته 
در مواجهه با هــر نوع هنری یا صنعتی مثل 
نگارگــری، فرش بافی، ســینما و...ملاحظه 
کار و مبــادی آدابیم، امّا در مواجهه با ادبیّات 
در حالی که قدرت ســخن ســنجی و سخن 
پــردازی قابلی نداریم مدّعی هســتیم. این 
طبیعتا رویکردی ســت که محتاج بازبینی و 

اصلاح است.
ضعف آموزشی و فرهنگی بزرگ ما

ادامه می دهد:  ادبی  این مدرّس نشست های 
من نمی خواهم درباره ارج مندی ســخن در 
ادب کهن این جا بابی بگشــایم. سخن دراز 
خواهد شد. موثرّترین شاخصه زیست انسانی 
در حوزه حیات فردی و جمعی ســخن است. 
کلمه به روایتی هستی است و جهانِ زیستی 
هر کس طرحی اســت از کلمات او. بی تردید 
این مایه پُر مقدارِ زیســتی از مواجهه دقیق و 
متعهّدانه ما فزونی و اعتلا می گیرد. ساحات 
مقدّســی هســت که در آن بی ادب و آداب 
ورود نمی کنیم. یکی از آن ها به گمانم شعر 

و ادبیّات است.
وی با اشــاره به تاثیــرات فضای مجازی بر 
ادبیات تصریح می کنــد: فضای مجازی هم 
کارکردی دو ســویه دارد. این فضا با ماهیّت 
کنترل ناپذیری اش بخش درهم تنیده زندگی 
ماســت. تاثیر آن بر همه سویه های زیستی 
و هنــری و از جمله شــعر را هــم دو گانه 
ارزیابی می کنم. در فقدان نهادهای کارســاز 
بر جریان شــعر البتّه که وجــه تخریبی اش 
بیشــتر خواهد بود. بگذارید این را بگویم که 

ما فرصت مواجهه با ادب کلاسیک را به طور 
فراگیر در نظام آموزشی پیش از دانشگاه پیدا 
نمی کنیــم. این ضعف آموزشــی و فرهنگی 
بزرگ ماست. در دانشــگاه هم باز به دلایل 
بســیار این مواجهه سقیم است. بنیاد و بنیان  
کار هر شاعر شناخت شــعر و شناخت زبان 
است. آبشخورهای کلان و انکار ناشدنی شعر 
و زبان ما کهن سرایانمان هستند. من به هیچ 
وجه تجدّد و ترقّــی ادبی را انکار نمی کنم و 
یک ســنّت گرای ادبی نیستم. امّا به شناخت 
بنیادهای ادبی اهمیّت می دهم. یک دلیلش 
این اســت که در اقبال به ادب کهن ذهن با 
گونه متعال شعر و عناصر شعری دمخور است. 
این، قدرت تمییز و سلیقه ادبی مخاطب شعر 
را بالا می برد و او را از سرگردانی انتخاب در 
فضای مجازی می رهاند. شناخت شعر نازل از 
شعر والا برایش آسان تر می شود و اگر کاتب 
است در نوشتن و انتشــار کلماتش وسواس 

بیشتری خواهد داشت.
نابسامانی حوزه نشر

تــاج نیا با اشــاره به برخی کتب شــعر آزاد 
منتشر شده در ســال های اخیر بیان می کند: 
به نظر می رســد حتّی تخصّصی ترین نشرها 
هــم در شــرایط کنونی ناگزیر بــه انتخاب 
رویکردی تجاری هستند. دغدغه ها در سطح 

دغدغه های معیشــتی متوقّف اند و مثل هر 
حوزه دیگر حوزه نشــر هم از این نابسامانی 

متاثرّ است. 
وی می افزایــد: باز هم از اشــاره به نام های 
خــاصّ پرهیز می  کنــم. همــه خوانندگان  
در کارنــد و آگاه و یافتــن نمونه های عینی 
سخت نیســت. عملکرد نهادهای نظارتی بر 
چاپ و نشر و ناشــران  به گونه ای است که 
تشخیص سره و ناسره به مخاطبی واگذاشته 
شــده که در مواردی رویکرد کارشناسانه هم 
ندارد. بســیاری از آثار و مجموعه ها بازخورد 
بایســته ای نمی یابند. نمی شود آن قدرها هم 
خرده گرفت. چیزهای زیادی از دســت رفته 
و فضیلت عابری ترس دیده و سنگ خورده 
است. البتّه که این همه ماجرا نیست و نباید 
از یادکرد کوشندگان حقیقی انسان و فضیلت 
و هنر و ادبیّات و شعر در این سوداکده غافل 
ماند. بدون تردید هنوز هم ناشــرانی هستند 
که در تلاشــند جبران مافــات اقتصادی با 
کمترین آسیب به حوزه فرهنگ و ادب همراه 

باشد.
شعر باید مخاطب را از ورطه های زیستی 

عبور دهد
شاعر مجموعه شــعری »رقصا« در پاسخ به 
این پرسش که »ادبیات امروز برای ماندگاری 
در تاریــخ به چــه مولفه هایی نیــاز دارد؟« 
می گوید: به تجربه های شهودی غنی انسانی 
در اقلیمی فرا زمان و فــرا مکان.... نظیر آن 
چه در شــعر عارفانه ماســت. البتّه با سامانی 
متجدّد. شــعر باید این قابلیّت را داشته باشد 
که مخاطب را از ورطه های زیستی عبور دهد. 
به مدد هر چیز کــه کار طبیعت نازل را در او 
یکســره کند. شادمانی بی مرز یا عشق و اثیر 
و اندوه. به هر روی باید او را در ســاحتی جز 
آن چه هست اســتقرار دهد. و لازمه اش این 
است که  خودش از حلقه ها و گیرهای کوچک 
زیســتی و زبانی دور بماند. شاعر نمی تواند در 

نظام زیستی حدّاقلیّ متوقّف بماند.
در شعر است که هر چیز حیثیتّی شاعرانه 

می یابد
وی با اشــاره به بی پروایی و مرز آن در شعر 

مطرح می کند: این را همه می دانیم که شعر 
بــرون افکنی و نقش بندی هســتی درونی 
اســت. باز نماییِ جانی هزار وجه است که به 
دیــد و دیدار در نمی آید و غنا و قوّتش با غنا 
و قوّت قلب و ذائقه شاعر ربط مستقیم دارد. 
»روح بزرگ غزلش هم بزرگ است. هوسش 
هم شــکوه و جلال دارد. روح پست ایمان و 
پارسایی و نیکیش هم پست و مبتذل است.« 
گمان می کنم مرز میــان بی پروایی و ابتذال 
مرز باریکی است. یادمان باشد در شعر است 
که هر چیز حیثیّتی شــاعرانه می یابد. گمان 
مــی کنم حتّا در بــی پرواترین حالت متن و 
معنا هم قرار است این حیثیّت شاعرانه حفظ 

شود.
جنس تجربه های زیستی مرد و زن 

متفاوت است
این این دکترای ادبیات و زبان فارســی و 
مدرس دانشگاه در پایان بندی صحبت های 
خود در پاسخ به این پرسش که »آیا تفاوتی 
میان شعر زنان و مردان وجود دارد؟« تاکید 
می کند: لزوما خیر. بسته به حالات و تجارب 
زیستی و شعری هر شاعر فرق می کند. امّا 
حکم مطلق نیست. شــاعرانی هستند که 
شعرشان به خواصّ شناخته زنانگی نزدیک 
تر است و شاعرانی هم هستند که در شعر 
بر وجوه مردانه زندگی شان اصرار می ورزند. 
این زنانه یا مردانه بودن به هر حال امری 
ست که هســت و طبیعت شعر به حساب 
می آید . شــعر ملهم از زندگی است و بویژه 
مساوات خواهی جنس زن در تجربه نوین 
آفرینش  به  جهانی اش  انســانی  اجتماعی 
شــعرهای بیشــتری با وجوه زنانه منجر 
شده اســت. به ویژه پس از تجربه فروغ و 
تجربه هــای خوب دیگر باب حرف زدن به 
لحن زنانه در شعر رســمیّت یافت. جنس 
تجربه های زیستی مرد و زن متفاوت است. 
این حقیقتی است غیر قابل انکار و طبیعی 
اســت اگر زبان و درون مایه شعر هم گرد 
این تجربه های متفاوت شــکل بگیرد و به 

شعر ماهیتی مردانه یا زنانه بدهد.

اعتراض فیلم سازان به ترکیب داوری حضور نمایندگان ایران در نمایشگاه کتاب دوحه ۲۰۲۲

با معرفــی اعضا هیات انتخــاب و داوری بخش فیلم کوتاه 
جشنواره فیلم فجر، انجمن فیلم کوتاه ایران اعتراض رسمی 

خود را نسبت به ترکیب داوری اعلام کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، در متن 
اعتراضی هیات مدیره انجمن فیلم کوتاه آمده اســت: بارها 
تاکید کرده ایم که سیاســت ها و تصمیم گیریهای مربوط به 
فیلم کوتاه جز با حضور و مشورت دست اندرکاران واقعی این 

حوزه نتیجه ی قابل قبول نخواهد داشت. 
با احترام به حق انتخاب دبیر محترم جشــنواره فیلم فجر و 
احترام به اعضا محترم داوران اعلام شــده لازم است سوال 
شود چرا هیچ یک از افراد موثر ، متخصص و تاثیر گذار فیلم 

کوتاه در ترکیب داوران معرفی شده وجود ندارد؟
آیا این امکان وجود نداشت که به ترکیب داوران اعلام شده ، 

یک نفر از اعضا صنف فیلم کوتاه نیز اضافه شود؟ 
انجمــن فیلم کوتاه ایران بیش از 360 نفر عضو باســابقه و 
فعال در سینمای کشور دارد که برخی از فیلمسازان سینمای 
بلند و برخی از مدیران بخش های فرهنگی  و سینمایی کشور 

عضو آن هســتند، در بخش های دانشــگاهی کشور، اساتید 
مطرح و باســابقه  آشــنا به فیلم کوتاه کم نیســتند. انجمن 
ســینمای جوانان ایران بیش از صدها نفــر عضو و مدرس 
باســابقه دارد که توانایی داوری دارند و فیلمســازان مستقل 
فیلم کوتاه که در فســتیوال های بین المللی سابقه ی داوری 
دارند، کم نیســتند. آیا امکان انتخاب از میان این افراد وجود 

نداشته است؟ 
تاثیر سیاســت ها و نگاه ســینمای بلند در پس این انتخاب 
واضح است و نتیجه  این تصمیم به صلاح فیلم کوتاه کشور 

نیست. 
نتیجــه ی این داوری، به طور حتم ترجیــح عناصر فیلم بلند 
بر کوتاه خواهد بود که باعث می شــود نشــاط و نوآوری و 

تجربه گرایی در این حوزه نادیده گرفته شود.
انجمن فیلم کوتاه ایران با تاکید به شما یادآوری می کند که 
نه سیاســت ها و روش تصمیم گیری، نه ســاز و کار انتخاب 
فیلم های کوتاه در جشــنواره فیلم فجر را تایید می کند و نه 

انتخاب داوران جشنواره ی فیلم فجر را.

خانه کتاب و ادبیات ایران به نمایندگی از صنعت نشر کشور 
با همکاری رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در دوحه 
با ارائه ۲50 عنوان کتاب در ســی ویکمین دوره نمایشــگاه 
بین المللــی کتاب دوحه )قطر( که امروز افتتاح شــد، حضور 

دارد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
خانــه کتاب و ادبیات ایران، ســی ویکمین دوره نمایشــگاه 
بین المللی کتاب دوحه )قطر( روز پنجشنبه ۲3 دی ماه 1400 
با حضور خانه کتاب و ادبیات ایران، نخست وزیر، وزیر کشور 
و وزیر فرهنگ قطر، دیگر مقامات سیاســی از جمله سفیران 
خارجی و برخی چهره های فرهنگــی در مرکز همایش ها و 

نمایشگاه های دوحه با شعار »العِلمُ نور« افتتاح شد.
در این دوره از نمایشــگاه بین المللی کتاب دوحه، خانه کتاب 
و ادبیات ایران به نمایندگی از صنعت نشر کشور با همکاری 
رایزنی فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در دوحه در غرفه ای 
به متراژ 36 مترمربع حضور داشــته و بــه معرفی و عرضه 
۲50 عنوان کتاب با موضوعات دین، ادبیات پایداری و دفاع 

مقدس، ادبیات معاصر و کلاسیک، ادبیات کودک و نوجوان، 
ایران شناســی و هنر می پردازد.همچنین معرفی صنعت نشر 
ایران، معرفی نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران و نمایشگاه 
 Books مجازی کتاب تهران، طرح گرنت و معرفی ســایت
from Iran )کــه شــامل یک هزار و ۹00 عنــوان کتاب به 
همراه چکیده انگلیســی اســت( به علاقه مندان فرهنگ و 
تمدن ایرانی- اســلامی از دیگــر فعالیت های خانه کتاب و 
ادبیات ایران در این نمایشگاه است.آثار مجمع جهانی تقریب 
مذاهب اسلامی، انتشارات جمال، الهدی، سوره مهر، کانون 
پــرورش فکری کودکان و نوجوانــان و آثار منتخب انجمن 
فرهنگی ناشــران کودک و نوجوان در کنار دیگر آثار ناشران 

ایرانی به تنوع موضوعی غرفه ایران افزوده است.
 نماینده بنیاد پژوهش های اســلامی آستان قدس رضوی با 
حضور در غرفه ملی جمهوری اســلامی ایران ضمن معرفی 
آثــار خود، به صورت مســتقیم بــا دیگر ناشــران حاضر در 
نمایشــگاه جهت فروش حق انتشار در حال گفت وگو و تبادل 

نظر است.
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فرش دو روی خراسان شمالی در نمایشگاه 
اکسپو ۲۰۲۰ معرفی می شود

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
خراسان شمالی گفت: پس از رایزنی با مرکز ملی 
فرش ایران مقرر شــد تا فرش دو روی استان به 
عنوان یکی از هشــت برند کشــور در نمایشگاه 
اکسپو ۲0۲0 معرفی شود.به گزارش ایرنا، اکسپو یا 
نمایشگاه جهانی، مجموعه نمایشگاهی است که 
هر پنج سال یک بار در یکی از کشورهای مختلف 
جهان برگزار می شــود و هر کشور دستاوردهای 

گوناگونش را در گذشته، حال و آینده به نمایش می گذارد.سعید پورآبادی روز پنجشنبه در گفت و 
گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: اکسپو یک رویداد فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی است که مرکز 
ملی فرش برای نخســتین بار، ۲ ســالن در اختیار دارد و این نمایشگاه از تاریخ ۹ مهرماه جاری 
آغاز شــده است و تا ۲1 فروردین ماه سال 1401 نیز ادامه دارد.وی تصریح کرد: خاستگاه اصلی 
فرش ابریشم  دو رو در روستای دویدوخ علیای راز و جرگلان در خراسان شمالی است و با وجود 
ناشناخته بودن یا کمتر شناخته شــدنش از جمله هنرهای ظریف و منحصر به فردی است که 
قابلیت معرفی به جامعه جهانی را دارد. رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان 
شمالی گفت: اکســپوی دبی، فرصتی طلایی برای عرضه دستاوردها به منظور جذب سرمایه و 
مراوده های بین المللی برای توســعه اقتصادی، اجتماعی و زیرساختی کشورها به ویژه شهرهای 
میزبان اســت.مطابق آمارها، در سال ۲01۹ بیش از یک میلیارد دلار فرش دستباف در مبادلات 
جهانی به کشورهای مختلف صادر شد. در این میان جمهوری اسلامی ایران سهم ۷.۹ درصدی 

از مجموع صادرات فرش دستباف را به خود اختصاص داد.
 

 تنها شهر ایران که قابلیت جهانی شدن 
دارد، مشهد است

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: مشهد 
تنها شهر ایران اســت که می تواند جهانی شود، 
زیرا قابلیت پذیرش زائران بسیاری از کشورهای 
مختلــف را دارد.بــه گزارش صبــح امروز علی 
آقامحمدی در پیش نشســت ششمین اجلاسیه 
ملی فرهنگ میزبانی ایرانی اســلامی در مشهد 
افزود: مشهد را باید به عنوان پایتخت دوم ایران 
به رسمت شناخت زیرا، زیارت، تجارت و صنعت 

در کنار همکاری های منطقه ای در خراسان بزرگ در حال رخ دادن است.وی ادامه داد: می توان 
بین شــهرهای مشهد، شیراز، سوریه و عراق همچون پیمان بین المللی شانگهای مسیر زیارتی 
ایجاد کرد و این در حالی اســت که هم اکنون تنها به عنوان مســیر عبوری بین خلیج فارس 
و کشــورهای آســیای میانه قرار داریم.آقامحمدی اظهار کرد: برای استفاده از این قابلیت باید 
زیرساخت های لازم همچون شهر فرودگاهی مناسب و هواپیماهای مدرن تهیه شود و پروازهای 
مشهد توسط همه فرودگاه ها پوشش داده شود.او بیان کرد: برای عملیاتی شدن این کار باید یک 
هدف عددی تصور کرد، به عنوان مثال کشور چین160 میلیون گردشگر خارجی دارد که اگر ما 
یک هزارم این جمعیت، یعنی حدود 160 هزار نفر گردشگر در کشور داشته باشیم، آیا آمادگی و 
توان پذیرایی از آنان را داریم.آقامحمدی گفت: باید سازماندهی مناسبی ایجاد شود تا گردشگران 
در بازگشت به کشور خود از ایران تعریف کنند و این امر منجر به افزایش گردشگر می شود. وی 
افزود: همانگونه که هتل ها برای شناخت بهتر مردم دارای درجه بندی هستند با محوریت شورای 
شهر مشهد، باید تمام محصولات مرتبط با زائر هم درجه بندی شوند. همچنین باید سامانه جامع 
خدمات بین همه مشاغل زنجیره زیارت در مشهد ایجاد شود تا امکان خریدهای متفاوت همچون 
خرید بلیت سفر، آماده سازی و تهیه سوغاتی تا فروش آن در یک مسیر ساده به صورت افقی و 

در یک زنجیره انجام پذیرد.

 چهره های مشهور خراسان رضوی سفیر 
مقابله با اعتیاد می شوند

دبیر کمیته فرهنگی پیشگیری شورای هماهنگی 
مبــارزه با مــواد مخدر خراســان رضوی گفت: 
چهره های مشهور و سرشــناس استان از جمله 
هنرمندان، ورزشکاران، استادان دانشگاه، نخبگان 
و کنشگران اجتماعی به عنوان سفیران پیشگیری 
از اعتیاد، در امر مقابله با این بلای خانمان ســوز 
در جامعه مشارکت داده می شوند.محسن نظری 
روز جمعه در گفت و گو بــا خبرنگار ایرنا افزود: 

دولت به تنهایی قادر به حل معضل اعتیاد نیست و ضروری است علاوه بر چهره های سرشناس، 
گروههای مرجعی چون روحانیان، امامان جمعه و فعالان رسانه ای نیز حساس شده و به کمک 
این ستاد بیایند.وی ادامه داد: برای مهار این آسیب اجتماعی، در نظر است پس از شناسایی افراد 
تاثیرگذار و دارای پایگاه اجتماعی در سطوح مختلف جامعه، این افراد به عنوان سفیران پیشگیری 
از اعتیاد به جامعه معرفی شده و شرایطی فراهم شود که آنان بتوانند از ظرفیت  رسانه و تریبونی 

که در اختیار دارند به منظور آگاه سازی مردم از تبعات منفی اعتیاد استفاده کنند.
نظری گفت: در مرحله اجرایی این پویش نیز از ادارات کل ورزش و جوانان و فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی استان درخواســت کرده ایم تا هنرمندان، قهرمانان و ورزشکاران مدال آور ملی و بین 
المللی و افراد تاثیرگذار اســتان را، که دارای جایگاه مردمی هســتند، معرفی کنند و همچنین از 
ظرفیت دینی و جامعه روحانیان و امامان جمعه و جماعات سرشــناس و معروف در این مســیر 
استفاده شود.وی افزود: علاوه بر ضرورت سرمایه گذاری برای کاستن از دامنه تقاضا و جلوگیری 
از رسوخ مصرف مواد به دیگر لایه های جامعه، نیازمند مشارکتی همه جانبه و همگانی هستیم 
که در این میان چهره های سرشــناس و گروه های مرجع باید از ظرفیت کم نظیر خود استفاده 
کنند تا در این مســیر رویکرد اجتماعی به موج اجتماعی و ســپس این موج اجتماعی به شبکه 

وسیع اجتماعی تبدیل شود.
 

 دستگیری قاتل فراری پس از ۸ سال در 
بجنورد

رئیس پلیس آگاهی خراسان شمالی از دستگیری قاتل فراری بعد از گذشت 8 سال در بجنورد خبر 
داد.سرهنگ مقصود رستگار در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: در فروردین ماه سال ۹۲ یک 

مورد قتل از طریق مرکز فوریت های پلیسی 110 به پلیس آگاهی استان اعلام شد.
رئیس پلیس آگاهی خراسان شمالی با اشاره به اینکه کارآگاهان به همراه عوامل پزشکی قانونی به 
محل مورد نظر اعزام شدند، گفت: بررسی صحنه وقوع قتل به سرعت توسط کاراگاهان آغاز شد.
وی با بیان اینکه در بررســی اظهارات همسر مقتول مشخص می شود که وی بر اثر درگیری با 
یک فرد ناشــناس به قتل رسیده، افزود: قاتل بعد از به قتل رساندن این فرد بلافاصله از محل 
متواری می شود.سرهنگ رستگار با بیان اینکه مأموران در روند رسیدگی به این پرونده یک سری 
سرنخ هایی از جمله لباس قاتل که در زمان وقوع قتل بر تن وی بوده و به خون آغشته شده بود 
را کشــف کردند، گفت: با انجام اقدامات فنی و اطلاعاتی کارآگاهان در نهایت متهم مورد نظر 
را شناسایی کردند.رئیس پلیس آگاهی خراسان شمالی با بیان اینکه متهم به محض وقوع قتل 
به جهت ترس از دســتگیر شدن، به استان های همجوار متواری شده بود، بیان کرد: با توجه به 

حساسیت موضوع دستگیری متهم در سرلوحه کار کارآگاهان قرار می گیرد.
وی افزود: در نهایت متهم در ســال 1400 بعد از شناســایی محــل اختفایش در یک عملیات 
غافلگیرانه توسط کارآگاهان دستگیر و به مقر انتظامی منتقل می شود.سرهنگ رستگار با اشاره 
به اینکه متهم با توجه به ادله و مســتندات موجود برای انجام مراحل قانونی به مراجع قضائی 
معرفی می شود، خاطر نشان کرد: پلیس با تمام توان برای امنیت و آرامش جامعه تلاش می کند 
و اگر چنانچه افرادی بخواهند امنیت موجود را مختل کنند قطعاً با برخورد مقتدرانه پلیس روبرو 

خواهند شد.
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مدیرکل بنیاد مســکن خراسان شــمالی گفت: طرح مقاوم ســازی و ساخت مسکن 
محرومین با اعتباری بالغ بر ۹0 میلیارد تومان با پیشــرفت فیزیکی ۷0 درصد در حال 

اجرا است.
علــی محمدی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: در ســال ۹8 بیش از ۷0 میلیارد 
تومان اعتبار عمرانی در زمینه کمک های بلاعوض در مناطق روستایی توزیع شده است.

مدیرکل بنیاد مســکن خراسان شــمالی ادامه داد: در حال حاضر طرح مقاوم سازی و 
ســاخت مسکن محرومین با اعتباری بالغ بر ۹0 میلیارد تومان با پیشرفت فیزیکی ۷0 

درصد در حال اجرا می باشد.
وی افزود: در سه سال اخیر نیز اعتباری بالغ بر ۲۷0 میلیارد تومان به صورت کمک های 

بلاعوض در حوزه روستایی توزیع شده است.
محمــدی در خصوص جانمایی جدید روســتای گلی و خدمــات زیر بنایی این منطقه، تصریح کرد: جهــت ارائه خدمات نیاز به 
 حریم روســتایی داریم و در این زمینه تعامل اهالی و روســتاییان این منطقه را می طلبد تا بتوان خدمات رسانی مناسب را داشته

 باشیم.

عضو شورای شهر بجنورد در خصوص انتصاب مادر همسر شهردار بجنورد به سمت مشاور 
این مقام، گفت: این انتصاب به علت عدم شفافیت و رابطه خویشاوندی فرد منصوب شده، 
محکوم است.یوســف مغروری در گفتگو با خبرنگار مهر با اشاره به انتصاب مادر همسر 
شــهردار بجنورد به عنوان مشاور امور بانوان شــهردار، اظهار کرد: این اقدام نه به دلیل 
حواشــی گسترده ایجاد شده که به دلیل عدم شفافیت در توانایی مشاور بانوان و شبهات 
جدی پیرامون انتصابات خویشاوندی محکوم است.رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای 
اسلامی شهر بجنورد ادامه داد: این انتصاب باعث ایجاد هزینه های سنگین برای نظام شده 
است.عضو شورای عالی استان ها با اشاره به بازتاب گسترده خبر این انتصاب در رسانه های 
پرمخاطب داخلی و تمامی رســانه های معاند، خاطر نشان کرد: ذات دشمن دشمنی است 

و مســئولین باید با مراقبت جدی داشته باشــند تا خوراک رسانه های قسم خورده نظام را فراهم نکنند.وی در ادامه افزود: بانوان جوان 
بجنوردی ظرفیت بالایی جهت تصدی جایگاه هایی از این دســت دارند و شــهردار بجنورد باید پاسخ متقنی برای انتصاب یک معلم 
بازنشسته غیر آشنا با شهر داشته باشد.مغروری بیان داشت: انتصابات خویشاوندان جز نابودی سرمایه گران بهای اعتماد عمومی مردم 

عزیز آورده ای نخواهد داشت.عضو شورای شهر بجنورد تصریح کرد: شهردار باید در این خصوص پاسخگو باشد.

پیشرفت 7۰ درصدی طرح مقاوم سازی مسکن محرومان خراسان شمالی واکنش عضو شورا  به انتصاب »مادرزن« توسط شهردار بجنورد به عنوان مشاور

صبح امروز گزارش می دهد:

جاده کمربندی گناباد طرحی با 2۰ سال بلاتکلیفی
ساخت جاده کمربندی در حاشیه شهرها علاوه بر ممانعت 
از ورود خودروهای عبوری به ویژه وسائل نقلیه سنگین به 
خیابانهای شهر، با پیشــگیری از سوانح رانندگی احتمالی، 

سبب کاهش آلودگی هوای تنفسی شهروندان می شود.
جاده کمربندی در همه شهرها ابزاری برای ایمنی، سرعت 
بخشی و سهولت سفر است که نبود آن در گناباد سبب ایجاد 
سر و صدای فراوان، آلودگی صوتی و تنفسی و نیز خطرات 
ترافیکی و ســوانح ناشی از عبور دائمی خودروهای سنگین 
از داخل شــهر شده و مشکلات بسیاری برای شهروندان و 

اصناف گنابادی در پی داشته است.
از طرفی گناباد، جنوبی ترین شهرســتان خراســان رضوی 
و نقطه ورودی و خروجی این اســتان به ســمت استانهای 
خراسان جنوبی، سیستان و بلوچستان، کرمان، یزد و مناطق 
مرکزی کشور است که این موقعیت سبب شده روزانه تعداد 
زیادی از خودروهای ســواری و ســنگین از مسیرهای این 

شهرستان تردد کنند.
نبود کمربندی در گناباد به یکی از مشکلات و دغدغه های 
مهم شهروندان این شهرستان و از جمله ساکنان بلوارهای 
معلم، عدالت و بلوار شــهدا تبدیل شده و یکی از مشکلات 
مهم برای توسعه و عمران شهری گناباد محسوب می شود 
و به همین دلیل کامیونها و وسایل نقلیه سنگین برای تردد 
به دیگر نقاط و استانهای همجوار به ناچار مجبور به گذر از 

داخل این شهر هستند.
طرح احداث کمربندی گناباد از بیش از ۲0 سال پیش مطرح 
بوده است ولی به دلیل مشکلات مختلف به خصوص کمبود 
اعتبــارات و وجود املاک معارض در مســیر اجرای طرح، 
علیرغم اهمیت بسیار احداث آن، بلاتکلیف مانده است که 
می طلبد مسوولان مربوط در سطوح شهرستانی و استانی 

برای رفع این مشکل شهروندان گنابادی همت کنند.
یک شــهروند گنابادی در همین خصوص به خبرنگار ایرنا 
گفت: عبور کامیون ها و وســایل نقلیه ســنگین در همه 
ساعتهای شبانه روز از بلوارهای عدالت، شهدا و معلم، باعث 
ایجاد آلودگی صوتی و محیطــی و بروز مخاطرات زیادی 

برای شهروندان می شود.

سمیه کوشــافر افزود: با توجه به اینکه خیابان های گناباد 
عریض نیست، عبور و توقف وسایل نقلیه در این محل بسیار 
خطرآفرین اســت و این در حالی است که چند سال است 

طرح کمربندی گناباد ناتمام و بی نتیجه رها شده است.
یکی از کسبه حاشیه بلوار عدالت گناباد گفت: همیشه پیگیر 
موضوع کمربندی گناباد بوده ایم زیرا در این مســیر هیچ 
وســیله نقلیه ای امکان توقف ندارد و در این مســیر شاهد 
تصادفات متعددی بوده ایم که این وضعیت آرامش همه را 

برهم زده است.
علیرضا جاویدی اظهار داشت: عبور وسائل نقلیه از جمله از 
برخی بلوارها و خیابانهای کم عرض، خسارتهای زیادی به 
معابر و آسفالت شهری و تاسیسات زیربنایی از جمله شبکه 
های آب وارد کرده است که هر از چند گاهی این مشکلات 

سر باز می کند.
یک صاحبنظر در مســائل عمرانی و شهری و رییس دوره 
پیشین شورای اســلامی گناباد گفت: اجرای طرح احداث 
کمربندی به عنوان ضرورت توســعه و عمران شهری، در 
سال های گذشــته با تنگناهای متعددی دست به گریبان 

بوده است.
سیدحسین پورهاشمی با اشاره به تهیه طرح کمربندی گناباد 
در ســالهای گذشته افزود: این طرح به طول ۲۲ کیلومتر از 
زیرگذر امام رضا )ع( آغاز و با عبور از پشت دانشگاه پیام نور 
به جاده کاخک و کلات می پیوندد که در ادامه به ســمت 

فردوس و استان خراسان جنوبی استمرار می یابد.
وی ادامه داد: طراحی مرحله نخست کمربندی گناباد در حد 
فاصل میدان امام رضا )ع(، بلوار انقلاب و میدان بجســتان 
صورت گرفته که 30 درصد تملک زمین های مسیر طرح در 
انتهای محدوده شهری و منتهی به روستای قنبرآباد انجام 
شده است اما به دلیل وجود معارض برای ۷0 درصد اراضی 
از جملــه املاک و زمین های کشــاورزی خرده مالکی در 
طول مســیر، اجرای این طرح با کندی مواجه شــده است 
به طوری که در طول ســالهای گذشته ارزش این زمین ها 
افزایش یافته و به تبع آن، اعتبارات بیشــتری برای تملک 

آنها نیاز است.

عضو شورای اســلامی شهر گناباد هم گفت: طرح کاهش 
عرض کمربندی هنوز در کمیسیون ماده پنج استان خراسان 
رضوی در دست بررسی است و آغاز اجرای عملیات اجرایی 

این طرح منوط به گرفتن مصوبه کمیسیون مربوطه است.
مهران حســین زاده گفت: بر اساس طرح تفضیلی، بخش 
ناچیزی از طرح احداث کمربندی گناباد اجرا شــده ولی به 
دلیل بروز مشــکلات متعدد و از جمله وجود معارضانی در 
طول مسیر، متوقف شــده است که توجه بیشتر مسوولان 
نسبت به سرعت بخشی در تصویب این طرح در کمیسیون 

ماده پنج استان خراسان رضوی ضروری است.
شــهردار گناباد هم بــه خبرنگار ایرنا گفت: ســاخت جاده 
کمربندی به عنوان یکی از مطالبات مهم شهروندان گنابادی 

مورد توجه خاص شهرداری قرار دارد.
حمید زارع حســینی یکی از مشکلات مهم در اجرای طرح 
کمربندی را تملک اراضی مســیر اجرای طرح ذکر کرد و 
گفت: با توجه به شرایط کمبود منابع مالی و اعتباری، تملک 
کردن املاک و اراضی ســخت اســت و تعدادی از املاک 
دولتی، عمومی و شخصی و زراعی در طول مسیر باید تملک 

شود.
زارع حسینی گفت: کاهش عرض کمربندی به عنوان یکی 
از مصوبات سفر اســتاندار وقت خراسان رضوی در تیرماه 
امســال مورد توجه قرار گرفت که برای بررســی بیشتر به 
کمیسیون ماده پنج استان خراسان رضوی ارجاع شده است.
وی گفــت: کاهش عرض کمربندی از 135 متر به 65 متر 
از میدان امام رضا )ع( تا ابتدای جاده بجستان امتداد خواهد 

یافت.
رییس پلیس راهنمایی و رانندگــی گناباد به خبرنگار ایرنا 
گفت: با توجه به قــرار گرفتن محورهای مواصلاتی گناباد 
به بجستان در مســیر ترانزیتی، روزانه ماشین های سنگین 
زیادی برای عزیمت از سایر نقاط استان خراسان رضوی و 
خراسان جنوبی و معادن سنگ آهن سنگان به سمت تهران 
و محدوده های مرکزی و جنوبی کشــور مجبور به عبور از 

داخل شهر گناباد هستند.
ســرهنگ رضا محمدی گفت: بلوارهــای عدالت و معلم، 

گذرگاه این ماشین های سنگین هستند که تردد آنها خطرات 
زیادی برای ماشین های سواری در حال عبور و مرور و نیز 
عابــران پیاده به دنبال دارد و منجر به بروز نارضایتی هایی 

برای شهروندان گنابادی شده است.
وی تصریح کرد: خودروهای بسیار زیادی روزانه از این مسیر 
رفــت و آمد می کنند و حتی در برخــی از موارد، رانندگان 
خودروهای ســنگین به دلیل ناآشــنایی با مســیرها، وارد 
محدوده مرکزی شهر می شوند که این بر دامنه مشکلات 

می افزاید.
سرهنگ محمدی گفت: حتی استفاده از نرم افزار مسیریاب 
مشــکل این رانندگان را رفع نمی کند چون این نرم افزار 

برای خودروهای سبک طراحی شده است.
معاون برنامه ریزی و هماهنگی امور عمرانی فرماندار گناباد 
هم احداث کمربندی را از مطالبات مهم شهروندان گنابادی 
و از نیازهای مهم عمران شــهری این شهرستان دانست و 
گفت: با توجه به مشکل تملک اراضی و املاک در محدوده 
اجرای طرح کمربندی، کاهش عرض آن از 135 به 65 متر 
در شــورای همتای استان خراسان رضوی بررسی و تایید و 

به کمیته فنی کمیسیون ماده پنج استان ارجاع شده است.
احمد سفری گفت: در ابتدا عرض 135 متری برای احداث 
کمربندی گناباد در نظر گرفته شــده بود و با توجه به اینکه 
تملک زمین ها و املاک واقع در محدوده اجرای آن در توان 
شهرداری نیست و از طرفی احداث کمربندی با این عرض 
چنــدان نیاز نبوده و می توانــد کاهش یابد، کاهش عرض 
آن در کمیسیون ماده پنج استان خراسان رضوی در دست 

بررسی قرار دارد.
وی تصریح کــرد: تاکنون کد خاصی بــرای طرح احداث 
کمربندی گناباد تعریف نشده اســت و اجرا و تامین اعتبار 
آن بر عهده شهرداری و شورای اسلامی این شهر است که 
باید به صورت جدی پیگیر اجرای آن باشند و فرمانداری در 
سالهای گذشــته اقدامات و پیگیریهایی بدین منظور انجام 

داده است.
مرکز شهرســتان ۹3 هزار نفری گناباد در ۲8۷ کیلومتری 

جنوب مشهد واقع است.

در گفت و گو با مدیرعامل جامعه حرفه ای هتلداران استان خراسان رضوی مطرح شد:

افول هتلداری در مشهد
مدیرعامل جامعه هتلداران خراســان رضــوی ضمن انتقاد از 
ساخت و ساز بی رویه واحدهای اقامتی در مشهد خواستار، توقف 
صدور مجوز احداث واحدهــای اقامتی به خصوص واحدهای 

دولتی در مشهد شد.
مرجان شــاه ولایتی در گفت وگو با ایســنا در خصوص اشباع  
هتل ســازی در مشــهد اظهار کرد: با یک حساب سرانگشتی 
متوجه خواهیم شد تعداد واحدهای اقامتی مشهد در مقایسه با 
هر یک از اســتان های پر مسافر کشور به شکل معنادار و قابل  
توجهی بیشــتر است. در واقع بیش از 50 درصد کل واحدهای 
اقامتی کشور در مشهد احداث شده است. سوال اینجاست که 
آیا بیش از 50 درصد کل مسافران ایران وارد مشهد می شوند؟

وی افزود: بنابراین تعادل عرضه و تقاضا سال هاســت که در 
مشــهد بر هم خورده است. همین موضوع باعث شده ورودی 
مســافر با تعداد واحدهای اقامتی نامتناسب باشد. این موضوع 
باعث ایجاد یک رقابت منفی میان واحدهای اقامتی در مشهد 
شده است. در واقع این واحدها نمی توانند واحد خود را به نرخی 
که باید به مسافر عرضه کنند و مجبور به ارزان فروشی می شوند.
ارزان فروشی واحدهای اقامتی باعث افت کیفیت خدمات 

آن می شود
مدیــر عامل جامعــه هتلداران خراســان رضــوی ادامه داد: 
ارزان فروشی باعث می شود سطح کیفیت خدمات افت پیدا کند. 

موارد گفته شــده عوارض و تبعات افزایش بی رویه واحدهای 
اقامتی در مشــهد است. متاســفانه بخش زیادی از واحدهای 
اقامتی، دولتی است. زائرســراها، هتل های دولتی و هتل های 
مربوط به نهادهای مختلف و متفاوت با تعداد واحدهای اقامتی 
در مشهد متعدد اســت. هتل های چهار و پنج ستاره هر روز با 
100 و ۲00 اتاق احداث می شــود و از قدیم هم بوده  اســت. 
این ها همه تبدیل به مســاله ای پیچیده  شده و نمی توان برای 

آن کاری انجام داد.
شــاه ولایتی در خصوص فرایند صدور مجوز احداث واحدهای 
اقامتی در مشهد یادآور شد: صدور مجوز ساز و کاری مشخص 
دارد. بخشی از واحدهای اقامتی دولتی و زائرسراها بدون مجوز 
ســاخته می شود و چون این اتفاق در ســاختار دولتی رخ داده، 
از سازمان میراث فرهنگی برای بهره برداری مجوزی دریافت 
نمی شود. البته اخذ مجوز از سازمان میراث فرهنگی نیز ساز و 

کارهای خاص خود را دارد.
نبود اجازه قانون گذار به سازمان میراث فرهنگی برای 

مقابله با صدور مجوزهای احداث واحدهای اقامتی
وی تاکید کرد: البته قانون گذار به سازمان میراث فرهنگی نیز 
اجازه نمی دهد با مجوزها مقابله کند. اگر کسی درخواست مجوز 
دهد و منعی از ســوی ادارات میراث و محیط زیســت نباشد، 
ســازمان میراث فرهنگی مجبور است مجوز مربوطه را صادر 

کند. متاسفانه بخش زیادی از سرمایه گذاران دولتی پشت این 
قضیه قرار دارند.

مدیــر عامل جامعه هتلداران خراســان رضــوی اضافه کرد: 
در برخی موارد نیز ســرمایه گذار از شهرداری مجوز می گیرد، 
ساختمانی می سازد و سپس برای دریافت مجوز سراغ سازمان 
میراث فرهنگی می آید. زمانی که ساختمانی ساخته و سازه ای 
ایجاد شده، فایده ای ندارد. سرمایه صرف شده و مجموعه ایجاد 
شده است. متاسفانه بخش تصمیم گیری برای سرمایه گذاری در 

این شهر دچار مشکل است.
ساخت واحد اقامتی در مشهد اشباع شده است

شاه ولایتی بیان کرد: مشخص نیست به چه دلیل سرمایه گذاری 
برای ساخت واحد اقامتی در این شهر ادامه دارد. این در صورتی 
است که بسیاری از شــهرها هنوز نیاز به ساخت واحد اقامتی 
دارند و ســرمایه گذاری به صورت درست برای گردشگری در 
تمام اســتان ها انجام نمی شــود؛ در حالی که ظرفیت احداث 

واحدهای اقامتی در مشهد اشباع شده است.
وی گفت: رسانه ها باید سرمایه گذاری واحدهای اقامتی دولتی را 
از مدیران  متولی این حوزه مطالبه کنند که چرا هنوز در مشهد 
زائرســرا و هتل ساخته می شود. بخشــی از بودجه های دولتی 
که صرف ســاخت مجموعه های اقامتی در مشهد می شود، با 
منع های قانونی بهتر است صرف بودجه های رفاهی شود و یا 

اینکه سرمایه گذاری در شــهرهایی که از داشتن هتل و واحد 
اقامتی محروم هستند، انجام شــود؛ نه در شهری که مملو از 
هتل های چهار و پنج ســتاره با ظرفیت های خالی اســت. در 
شهری که بیش از 10 هتل پنج ستاره وجود دارد، با هزینه های 
سرســام آور امروزی ساخت هتل پنج ســتاره دیگری سودده 

نخواهد بود.
مدیر عامل جامعه هتلداران خراسان رضوی عنوان کرد: شهری 
که یک هتل پنج ســتاره داشته باشــد، هر قیمتی که خدمات 
بفرشد، مسافر مجبور است قبول کند اما در شهری که 10 هتل 
پنج ستاره دارد، هتل ها چاره ای ندارند جز اینکه با نرخ پایین و 
با ارائه خدمات با کیفیت بالا با یکدیگر رقابت داشــته باشند تا 

مسافر جذب کنند.
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 اعلام سیدبندی رسمی لیگ قهرمانان آسیا
کنفدراسیون فوتبال آسیا سیدبندی رسمی لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲ را اعلام کرد.

ســایت کنفدراسیون فوتبال آسیا به صورت رسمی ســیدبندی جدید مسابقات لیگ قهرمانان آسیا 
۲0۲۲ را اعلام کرد و بر این اساس دیگر شائبه ای برای حذف استقلال و پرسپولیس از این رقابت 

ها باقی نماند.
-سیدبندی رسمی AFC برای لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲ به شرح زیر است:

*منطقه غرب:
سید1: السد )قطر(، الهلال )عربستان(، فولاد خوزستان )ایران(، الجزیره )امارات(، الدحیل )قطر(

ســید ۲ : الفیصلی )اردن(، ســپاهان )ایران(، شــباب الاهلی دبی )امارات(، الریان )قطر(، الشباب 
)عربستان(

سید 3: پاختاکور )ازبکســتان(، الوحدات )اردن(، اف سی بمبی )هند(، استقلال )تاجیسکتان(، آهال 
)ترکمستان(

ســید 4 : نیروی هوایی )عراق(، برنده پلی آف 1 )عربستان/ســوریه(، برنده پلــی آف ۲ )امارات /
ازبکستان(، برنده پلی آف 4 )امارات /عراق(، الغرافه )قطر(

در قرعه کشی لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲، 40 باشگاه برتر آسیا در 10 گروه تقسیم می شوند و 33 
مدعی که قبلًا جایگاه خود را در مرحله گروهی تضمین کرده اند، با هفت برنده پلی آف همراه خواهند 
شد.قرعه کشی مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا ۲0۲۲ و AFC کاپ ۲0۲۲ دوشنبه به ترتیب در 

ساعت 10:30 و 1۲:30 به وقت ایران به صورت مجازی برگزار می شود.

 شانس اندک رامین رضاییان برای بازگشت 
به پرسپولیس

بازیکن پیشین پرسپولیس و تیم ملی ایران شانس 
کمی برای بازگشت به جمع سرخپوشان پایتخت 
دارد.خروج اسم رامین رضائیان از آخرین بازی تیم 
فوتبال باشــگاهی خود السیلیه قطر باعث مطرح 
شدن حاشیه هایی درباره آینده فوتبال این بازیکن 
شد.او که به طور قرضی از الدحیل قطر به السیلیه 
منتقل شد نتوانســته است نظر مربیان و مدیران 

باشگاه را جلب کند تا احتمال بازگشت او به پرسپولیس در لیگ برتر ایران مطرح شود.رضائیان قبل 
از بازی در خارج از کشور با برانکو ایوانکوویچ در پرسپولیس به مشکل خورد تا بازیکن وقت تیم ملی 
ایران تصمیم به ترک این باشــگاه و حضور در جای دیگری بگیرد.با این حال او همواره از علاقه 
خود برای بازگشت به پرسپولیس در سال های گذشته گفته بود اما ترجیح داد پس از پوشیدن پیراهن 
اوستنده بلژیک به لیگ ستارگان قطر رفته و در سال های گذشته برای الشحانیه، الدحیل و السیلیه 
بازی کند.رضائیان پس از هدایت تیم ملی ایران توســط دراگان اسکوچیچ دیگر جایی در جمع ملی 
پوشان نداشت تا شایعاتی درباره مخالفت اکثر بازیکنان تیم با دعوت او شنیده شود این موضوع هیچ 
وقت تأیید نشد ولی رضائیان هم دیگر رنگ اردوهای ملی را ندید.دیدگاه بازیکنان باتجربه تیم ملی 
ایران درباره رفتارهای رامین رضائیان بین تعدادی از بازیکنان قدیمی پرسپولیس نیز جاری است. آنها 
نحوه برخورد رضائیان در رختکن تیم را اصلًا نمی پسندند و این موضوع به گوش یحیی گل محمدی 
نیز رسیده است.سرمربی پرسپولیس که شیوه بازی رضائیان را دوست دارد نمی خواهد با جذب مدافع 
پیشین تیم ملی اتمسفر آرام موجود در رختکن را بر هم بریزد اما همچنان نیاز به انتخاب دفاع راست 
مطمئن را در تیم خود احساس می کند.از این رو بعید است گل محمدی سراغ جذب رامین رضائیان 

برود اما کمبود بازیکن دلخواه در جناح راست بعید نیست او را بار دیگر قرمزپوش کند.

 آمریکای کم ستاره در تگزاس پذیرای ایران؛

تیلور از راند پنجم 
نبرد با یزدانی 
فرار کرد!

کشتی  ملی  تیم  ترکیب  شدن  مشخص  با 
آزاد آمریکا برای دیدار با ایران، جای خالی 
تیلور، داک و استیوسون به چشم می خورد.
اساس  بر  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
بین  دوستانه  دیدار  شده  انجام  برنامه ریزی 
ماه  بهمن   ۲3 روز  آمریکا  و  ایران  کشتی 
سال جاری و در آرلینگتون دالاس در ایالت 
به  که  دیداری  شد؛  خواهد  برگزار  تگزاس 
نوعی جنگ ستارگان خواهد بود. با حضور 
در  آمریکا  سفارت  در  ایرانی  گیران  کشتی 
ایران  آزاد  کشتی  ملی  تیم  ترکیب  دوبی 
در  که  شد  مشخص  آمریکا  به  سفر  برای 
مسابقات  به  اعزامی  نفرات  همان  واقع 
جهانی نروژ بودند؛ اگرچه در یکی، دو وزن 

حرف و حدیث هایی وجود دارد.
از سوی دیگر آمریکایی ها نیز ترکیب خود 
اند.  کرده  مشخص  ایران  با  دیدار  برای  را 
کیلوگرم   86 وزن  در  تیلور  دیوید  غیبت 
که  بود  کسانی  برای  بزرگی  شوک  شاید 
جهانی  و  المپیک  فینال  نبرد  تکرار  انتظار 
دیگر  سوی  از  کشیدند.  می  تگزاس  در  را 
کایل داک هم در وزن ۷4 کیلوگرم حضور 
ندارد و البته گویا خبری هم از حضور گیبل 
المپیک توکیو در وزن  استیوسون، قهرمان 

1۲5 کیلوگرم نیست.
شدن  مشخص  به  توجه  با  نیست  بد  حالا 
ترکیب نهایی دو تیم، وزن به وزن شرایط 

را بررسی کنیم.
57 کیلوگرم؛ علیرضا سرلک -  توماس 

گیلمن
این نبرد که در صورت سفر تیم ملی کشتی 
تکرار  است،  قطعی  آمریکا  به  ایران  آزاد 
خواهد  نروژ   ۲0۲1 جهانی  مسابقات  فینال 
فرصت  این  جوان  سرلک  که  جایی  بود؛ 
در  بگیرد.  انتقام  گیلمن  از  بتواند  تا  دارد  را 

وزن 5۷ کیلوگرم علیرضا سرلک دوبنده تیم 
ملی را می پوشد. سرلک در مسابقات جهانی 
تقریبا  و  رسید  نقره  مدال  به  نروژ   ۲0۲1
تثبیت  نخست  وزن  در  را  خودش  جایگاه 
کرده است. ایران آخرین بار که در این وزن 
مسابقات  بود،  شده  جهانی  مدال  صاحب 
۲015 بود. بعد از سال ها خلأیی که در وزن 
اول تیم ملی کشتی آزاد حس می شد، او تا 
حدودی توانسته در قامت مدعی ظاهر شود 
خواهد  جهان  قهرمان  با  دیدنی  نبردی  و 

داشت.
61 کیلوگرم؛ داستان)رمضان پور( - 

دیتون فیکس
عموزاد،  رحمان  نروژ  جهانی  مسابقات  در 
تشک  روی  ایران  آزاد  کشتی  فعلی  پدیده 
رفت و دست خالی ماند. او حالا به یک وزن 
برای پر کردن خلا  بالاتر رفته و کادرفنی 
رمضانپور  و محمد  داستان  وزن مجید  این 
را به دوبی برد تا برای هر دو نفر تقاضای 
خصوص  این  در  البته  کند.  آمریکا  ویزای 
از  برخی  و  گرفت  صورت  زیادی  انتقادات 
اهمیت بیش از حد به مجید داستان در سال 
های اخیر گفتند. باید دید تصمیم نهایی در 
اگرچه  بود؛  خواهد  چه  وزن  این  خصوص 
به نظر می رسد شانس مجید داستان بیشتر 
است. رقیب آمریکایی، نماینده کشتی ایران 
قهرمان  نایب  فیکس،  دیتون  وزن  این  در 

۲0۲1 جهان است.
65 کیلوگرم؛ رحمان عموزاد - یانی 

دیاکومیهالیس
تازگی  به  که  عموزاد  رحمان  وزن  این  در 
فراوان  احتمال  به  قهرمان کشور هم شده 
با  ایران  بود و کشتی  ایران خواهد  نماینده 
یانی دیاکومیهالیس از آمریکا دیدنی است. 
عنوان  بدون  و  جوان  گیر  کشتی  دو  هر 

جهانی در بخش بزرگسالان هستند. کشتی 
آمریکن  پان  قهرمان  عنوان  آمریکایی  گیر 
در سال ۲0۲0 را در کارنامه دارد و رحمان 

عموزاد نیز قهرمان جوانان جهان است.
7۰ کیلوگرم؛ یزدانی)الهی( – جیمز 

گرین
در  نقره جهان  مدال  که  یزدانی  امیرمحمد 
وزن 65 کیلوگرم را چند ماه قبل به دست 
آورد، به یک وزن بالاتر رفته و این شانس 
را دارد که مسافر آمریکا شود. از سوی دیگر 
عرفان الهی که قهرمان جوانان جهان شده 
اصلی  ترکیب  در  حضور  خاطر  به  نیز  بود 
تیم ملی در مسابقات جهانی نروژ برای ویزا 
کدام  کادرفنی  دید  باید  است.  کرده  اقدام 
یک از این دو نفر را راهی تگزاش می کند. 
در مقابل اما جیمز گرین با دو عنوان جهانی 
در سال های ۲015 و ۲01۷ در ترکیب تیم 

ملی آمریکا قرار دارد.
74 کیلوگرم؛ یونس امامی- جیسون 

نولف
ویزای  برای  نیز  کیلوگرم   ۷4 وزن  در 
و  امامی  یونس  شد؛  اقدام  کشتی گیر  دو 
در  باید  هم  آنها  فیروزپور.  محمدصادق 
کنند.  رقابت  یکدیگر  با  کشور  قهرمانی 
محمد صادق دومی امیدهای جهان را دارد. 
به  کم  اختلاف  با  ملی  تیم  انتخابی  در  او 
یونس باخت. یونس اما در جهانی باخت و 
قهرمانی  مسابقات  در  اما  حالا  شد.  حذف 
احتمالا  و  قهرمان شد  امامی  یونس  کشور 
می تواند راهی آمریکا شود. از سوی دیگر 
خبری از کایل داک، مرد پرافتخار آمریکایی 
جیسون  و  نیست  کیلوگرم   ۷4 وزن  در  ها 
قهرمانی  افتخارش  بزرگترین  که  نولف 
وزن  این  در  باید  بوده،  آمریکن  پان  در 

رودرروی یونس امامی قرار بگیرد.

79 کیلوگرم؛ محمد نخودی- جردن 
باروز

یکی دیگر از اوزانی که شاهد رقابت جذابی 
در آن خواهیم بود، ۷۹ کیلوگرم است. محمد 
در  که  ایران  جوان  گیر  کشتی  نخودی 
مسابقات جهانی نروژ هم تا فینال پیش رفت 
و آنجا به سد محکم جردن باروز برخورد کرد، 
آمریکا  این ستاره کشتی  با  باید دوباره  حالا 
مبارزه کند. جردن باروز با کوله باری از مدال 
از  بازهم  کاغذ  روی  المپیک  و  های جهانی 
نخودی  اما  است،  برخوردار  بیشتری  شانس 
می خواهد اولین ایرانی ای باشد که باروز را 

شکست می دهد.
86 کیلوگرم؛ حسن یزدانی -  زاهد 

والنسیا
همه در انتظار راند پنجم نبرد حسن یزدانی 
با دیوید تیلور بودند. این دوئل که در فینال 
المپیک با برتری تیلور و در فینال جهانی با 
توانست  پایان رسید، می  به  برتری یزدانی 
میلیون ها بیننده تلویزیونی را جذب کند، اما 
با اعلام ترکیب آمریکا برای دیدار با ایران 
این  در  حضور  قید  تیلور  که  شد  مشخص 
مسابقه را زده است. زاهد والنسیا که کشتی 
گیر چندان مطرحی نیست و افتخار خاصی 
حسن  رقیب  ندارد،  خود  کارنامه  در  هم 

یزدانی در تگزاس خواهد بود.
92 کیلوگرم؛ کامران قاسمپور – جی 

دن کاکس
مسابقات  نهایی  نیمه  کشتی  تکرار  اما  و 
از  یکی  تواند  می  تگزاس  در  نروژ  جهانی 
ایران  تیمی  دیدار  در  جذاب  های  کشتی 
از  و آمریکا باشد. جی دن کاکس که قبل 
نبرد با قاسمپور چند باری علیرضا کریمی را 
شکست داده بود، مقابل این ستاره جویباری 
باخت و قاسمپور هم در ادامه اولین طلای 

دو  این  حالا  کرد.  دشت  را  خود  جهانی 
کشتی گیر خودشان را برای نبرد تمام عیار 

دیگر در تگزاس آماده می کنند.
97 کیلوگرم؛ مجتبی گلیجٓ  کایل 

اسنایدر
گلیج که بعد از غیبت در المپیک دوبنده تیم 
ملی در مسابقات جهانی نروژ را از آن خود 
کرد، تا نیمه نهایی خیلی خوب پیش رفت و 
تنها چند ثانیه مانده بود تا با شکست کایل 
اسنایدر، قهرمان آمریکایی جهان و المپیک 
در  او  اما  بزند،  رقم  را  بزرگ  شگفتی  یک 
ثانیه آخر با یک غفلت نتیجه را واگذار کرد. 
را  فراوانی  های  انگیزه  گلیج  شک  بدون 
برای شکست اسنایدر و جبران آن شکست 

در نروژ خواهد داشت.
125 کیلوگرم؛ امیرحسین زارع و حریفی 

نامشخص!
گیبل  سوی  از  خوانی  کری  اینکه  با 
استیوسون، قهرمان آمریکایی سنگین وزن 
المپیک توکیو برای نبرد با امیرحسین زارع 
بعد از قهرمانی او در مسابقات جهانی نروژ 
استیوسون  نظر می رسد  به  بود،  اوج گرفته 
حاضر به بازگشت به تشک کشتی نیست. 
این  در  حضور  برای  بار  آخرین  استیوسون 
مسابقه درخواست پول کرده بود؛ درخواستی 
فدراسیون  موافقت  مورد  است  بعید  که 
کشتی آمریکا قرار بگیرد. در ترکیب اعلام 
شده از سوی فدراسیون کشتی آمریکا فعلا 
تیم  این  از کشتی گیر 1۲5 کیلوگرم  نامی 
برده نشده است، اما حضور امیرحسین زارع 
در تگزاس قطعی است. باید دید نیکولاس 
جهانی  مسابقات  در  که  گویازدوفسکی 
شکست سنگینی را برابر زارع متحمل شد، 
بار دیگر رودرروی او می ایستد یا قرار است 

فرد دیگری جایگزین شود.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1355-1400603060۲1001354 هیـات اول / دوم موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
خانـم نسـرین خـوری بـاب الحکم  فرزند حسـین  به شـماره شناسـنامه 165 
صـادره از بردسـکن و حسـین توکلـی فرزند محمد بشـماره شناسـنامه 4۲00  
بالمناصفـه درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 30/65 متـر مربـع 
قسـمتی ازپـلاک ۷48 فرعـی از4  اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخش4 
حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمـد رضا 
توکلـی  محرزگردیـده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صادر 
خواهـد شـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1400/10/۲5. تاریـخ انتشـار نوبـت 

1400/11/10 دوم: 
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

5۱۱/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/۱7(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظر به دسـتور مواد 
1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/0۹/۲0 و برابـر رای شـماره 1400603060050083۷3مـورخ 
1400/10/1۹ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور مسـتقر در واحد 
ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعارض آقـای محمود کاریـزی   فرزند 
علـی اصغـر  نسـبت بـه ششـدانگ یکباب سـاختمان  بـه مسـاحت 150/50 
متـر مربـع از پـلاک شـماره 381 فرعـی از ۲36 اصلـی واقـع در اراضـی 
فرحبخـش بخـش ۲ حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی 
بـی بـی کچبـی فرزند حبیـب الـه  محرز گردیـده اسـت..لذا بموجـب ماده 3 
قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از 
طریـق ایـن روزنامه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتراض خـود را بـه اداره ثبت محـل وقوع ملک 
تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت و 
در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگردد یا معتـرض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل رذا ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت 
بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 
متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول 1400/10/۲5 تاریـخ 

انتشـار نوبـت دوم 1400/11/10 - م الـف ۹0۲
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/۱8(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظر به دسـتور مواد 
1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
140060306005008445مـورخ  شـماره  رای  برابـر  و   13۹0/0۹/۲0 مصـوب 
1400/10/۲0 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد 
ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعارض آقای سـید کمال الدیـن علم پرور 
فرزند سـید ابراهیم  نسـبت به ششـدانگ یکباب مغازه به مسـاحت 5۲/30  متر 
مربـع از پـلاک شـماره 5۷ فرعـی از 41  اصلی واقع در اراضـی کاظم آباد بخش 
1۲ حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی آقای عبداله سـعیدی  
محـرز گردیـده اسـت..لذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطـه این 
اگهـی در دونوبـت به فاصلـه 15 روز از طریق این روزنامه و محلی کثیرالانتشـار 
در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض باید 
ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت 
محـل تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلت قانونـی واصل نگردد یا 
معتـرض گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل رذا ارائـه نکند اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیـت مانع از 
مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبـت اول 1400/10/۲5 تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم 1400/11/10 - م الـف ۹03
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/۱9(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظر به دسـتور مواد 
1 و 3 و قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/0۹/۲0 و برابـر رای شـماره 14006030600500843۹مـورخ 
1400/10/۲0 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکور مسـتقر در واحد 
ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آقـای محمـد رضـا بهروزیـه 
فرزنـد علـی اکبـر  نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 
153/۷4 متـر مربـع از پـلاک شـماره 61 فرعـی مجزی شـده از ۲۹ فرعی از 
4۹  اصلـی واقـع در اراضـی گذر سـلامی بخش 1۲ حوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از محـل مالکیـت مشـاعی متقاضـی  محـرز گردیـده اسـت..لذا 
بموجـب مـاده 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطه ایـن اگهـی در دونوبت به 
فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها و در 
روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو ماه اعتـراض خود را بـه اداره ثبت 
محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل 
تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد 
یـا معتـرض گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل رذا ارائـه 
نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صدور سـند 
مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبت اول 

1400/10/۲5 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم 1400/11/10 - م الـف ۹05
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/2۰(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظر به دسـتور مواد 
1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
14006030600500843۷مـورخ  شـماره  رای  برابـر  و   13۹0/0۹/۲0 مصـوب 
1400/10/۲0 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد 
ثبتـی نیشـابور تصرفات مالکانـه و بلامعارض خانـم زهرا اقبالـی فرزند صفرعلی 
نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 111/6۷  متـر مربـع از 
پـلاک شـماره 18 فرعـی از 3۹ اصلی واقـع در اراضی گذر محمـدی  بخش 1۲ 
حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی آقـای محمد علـی یزدانی 
سـعدآبادی  فرزنـد محمد یوسـف محرز گردیده اسـت..لذا بموجب مـاده 3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق این 
روزنامه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریخ الصاق در محل 
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ 
نماینـد معتـرض بایـد ظرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت 
را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول 
بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتراض در مهلـت قانونی 
واصـل نگـردد یـا معتـرض گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور 
سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبت اول 

1400/10/۲5 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم 1400/11/10 - م الـف ۹06
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

5۱۱/6هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/2۱(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی نظر به دسـتور مواد 
1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
13۹۹60306005008۹14مـورخ  شـماره  رای  برابـر  و   13۹0/0۹/۲0 مصـوب 
13۹۹/11/14  و رای اصلاحـی 140060306005008148 مورخ 1400/10/1۲ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی نیشـابور 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آقای محسـن مژده کانلو فرزند اسـداله  نسـبت 
بـه ششـدانگ یـک قطعه زمیـن مزروعی   بـه مسـاحت 300333  متـر مربع از 
پـلاک شـماره ۲80 اصلـی واقـع در اراضـی فتـح آبـاد  بخـش 5 رخ حـوزه ثبت 
ملـک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی حاجیـه صارمی فرزنـد عبدالباقی )ورثه 
حسـن شـکوه صارمـی ( محـرز گردیده اسـت..لذا بموجب مـاده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 ائین 
نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ 
نماینـد معتـرض بایـد ظرف مدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت به 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت 
را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول 
بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتراض در مهلـت قانونی 
واصـل نگـردد یـا معتـرض گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور 
سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبت اول 

1400/10/۲5 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم 1400/11/10 - م الـف ۹0۷
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5۱۱/7هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)۱۰/22(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی نظـر به دسـتور 
مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی مصوب 13۹0/0۹/۲0 امـلاک متقاضیانی کـه در هیات موضوع 
مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی نیشـابور مـورد رسـیدگی و 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض انـان محـرز و رای لازم صادر گردیده اسـت 
جهـت اطـلاع عموم به شـرح ذیـل اگهی می گـردد. املاک متقاضیـان واقع 
در حـوزه ثبتـی نیشـابور بخـش 1۲  پـلاک 45 اصلـی الـف( 3 فرعـی آقای 
رسـول سـوقندی   فرزنـد علیرضـا نسـبت بـه  ششـدانگ  یکباب سـاختمان  
بـه مسـاحت 1۲4/45  مترمربـع واقـع در اراضـی  کنـار رود  خریـداری از 
مالـک رسـمی آقـای محمـد اسـماعیل اسـماعیل زاده   برابـر رای شـماره   
14006030600500844۲ ب( 3 فرعـی خانم عاطفه میرشـکه    فرزند احمد  
نسـبت بـه  ششـدانگ  یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت 111/05  مترمربـع 
واقـع در اراضـی کنـار رود  خریـداری از مالک رسـمی آقای محمد اسـماعیل 
اسـماعیل زاده   برابر رای شـماره   140060306005008441  . لذا بموجب 
مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبت بـه فاصله 15 
روز از طریـق ایـن روزنامـه و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها 
از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محـل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معترض بایـد ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهی تقدیم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد 
کـه در ایـن صـورت اقدامات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگردد یـا معترض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل رذا ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت 
بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نماید و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 
متضـرر بـه دادگاه نیسـت بدیهـی اسـت برابر مـاده 13 ائیـن نامـه مذکور در 
مـورد قسـمتی از املاکی کـه قبلا اظهارنامه ثبتـی پذیرفته نشـده واحد ثبتی 
بـا رای هیـات پـس از تنظیـم اظهارنامـه حـاوی تحدید حـدود مراتـب را در 
اولیـن اگهـی نوبتـی و تحدیـد حدود بصـورت همزمـان به اطـلاع عموم می 
رسـاند و نسـبت بـه امـلاک در جریان و فاقد سـابقه تحدید حـدود واحد ثبتی 
اگهـی تحدیـد حـدود را بصـورت اختصاصی منتشـر مـی نماید. تاریخ انتشـار 
نوبـت اول 1400/10/۲5 تاریخ انتشـار نوبت دوم 1400/11/10   م الف ۹04

علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور
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صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

جدیدترین روش برای رهایی کامل از اچ آی وی

 استراتژی »بزن و بکش«

گروهــی از محققان به رهبری دانشــگاه کالیفرنیــا، لس آنجلس در 
مطالعه ای بر روی موش ها، روشــی که در ســال ۲01۷ برای کشتن 
سلول های آلوده به ویروس اچ آی وی)HIV( طراحی شده بود را بهبود 
بخشــیدند. این پیشرفت می تواند دانشــمندان را یک گام به کاهش 
میــزان ویروس یا از بیــن بردن آن به طور کلــی در بدن فرد مبتلا 
به ایــدز نزدیک تر کند. به گزارش ســاینس دیلی، دکتر »جوســلین 
کیم«)Jocelyn Kim(، اســتادیار پزشــکی در دانشــکده پزشــکی 
 Nature« دانشــگاه کالیفرنیا می گوید: این استراتژی که در مجله ی
Communications« به صورت پیش چاپ منتشــر شــده است از 
سلول هایی اســتفاده می کند که به طور طبیعی توسط سیستم ایمنی 
برای نابود کردن سلول های عفونی پنهان شده در بدن تولید می شوند.
او که نویسنده ارشد این مقاله است افزود: این یافته ها نشان دهنده ی 
اثبات مفهومی یک اســتراتژی درمانی بــرای از بین بردن ویروس 
اچ آی وی بــه طور بالقوه در بدن اســت. موضوعی که برای ســالها 
غیرممکن بوده اســت. این مطالعه الگویی جدید برای درمان بالقوه 
اچ آی وی در آینده فراهم می کند.براساس گزارش برنامه مشترک ملل 
متحــد در زمینه ایدز)UNAIDS(، در حــال حاضر 38 میلیون نفر در 
سراســر جهان دچار بیماری ایدز هســتند و تخمین زده می شود 36 
میلیون نفر از زمان انتشــار این ویروس تاکنــون جان خود را در اثر 
بیماری های مرتبط با اچ آی وی از دســت داده باشــند.افراد مبتلا به 
ویروس اچ آی وی از داروهای »ضد رتروویروس« اســتفاده می کنند 
تا بیماری را کنترل کنند اما این ویروس می تواند درون ســلول هایی 
موســوم به T +CD4 در حالت نهفته قــرار بگیرد و از دارو فرار کند. 
زمانــی که فرد مبتلا بــه اچ آی وی دارو را متوقف می کند ویروس از 
حالت نهفتگی خارج شــده و تکثیر می شود و با ضعیف  کردن سیستم 
ایمنی احتمال ابتلا به عفونت های فرصت طلب و سرطان ها را افزایش 
می دهد. عفونت فرصت طلــب)opportunistic infection( عفونت 
ناشی از ارگانیسم هایی است که معمولًا باعث بیماری نمی شود، مگر 
در شــرایطی که دستگاه ایمنی بدن آسیب دیده باشد. میکروب هایی 
که باعث ایجاد عفونت های فرصت طلب می شــوند به  طور طبیعی در 

محیط اطراف انسانها وجود دارند اما نمی توانند به افرادی که دستگاه 
ایمنی ســالمی دارند آسیبی برســانند و فقط در کسانی که دستگاه 
ایمنی آنها ضعیف شده  است، ایجاد بیماری می کند. این موارد باعث 
بیماری و حتی مرگ افراد مبتلا به اچ آی وی می شود.مطالعه دانشگاه 
 kick(»کالیفرنیا تحقیقات بر یک استراتژی موسوم به »بزن و بکش
and kill( را ادامه می دهد که اولین بار توســط دانشــمندانی مشابه 
در ســال ۲01۷ توصیف شــد.این رویکرد باعث می شود که ویروس 
نهفته در ســلول خــود را نمایان کند و در نتیجه بتــوان آن  را مورد 
هدف قرار داد و کشــت. در مطالعات قبلی دانشمندان داروهای ضد 
رتروویروس را به موش های مبتــلا به اچ آی وی تزریق کرده بودند. 
سیســتم ایمنی این موش ها برای آنکه شبیه به سیستم  ایمنی انسان 
باشــد، مورد دســتکاری قرار گرفته و تغییر کرده بود.آن ها ســپس 
ترکیبی به نام SUW133 که در دانشــگاه استنفورد ساخته شده بود 
را برای فعال ســازی ویروس های خفته اســتفاده کردند. بالغ بر ۲5 
درصد سلول های خاموش که شروع به بیان اچ آی وی کردند طی ۲4 
ســاعت از بین رفتند.اما راه موثرتری برای از بین بردن این ســلولها 
مورد نیاز بود.در این مطالعه جدید، محققان علاوه بر تزریق داروهای 
ضد رتروویروس به موش ها، ترکیــب SUW133 را به آنها دادند تا 
ویروس را از حالت نهفتگی خارج کنند. آنها سپس سلول های طبیعی 
قاتل ویروس را به خون موشــها تزریق کردند تا سلول های آلوده را 
از بین ببرد. اســتفاده از SUW133 و سلول های ایمنی طبیعی قاتل 
باعث از بیــن رفتن اچ آی وی به طور کامــل در 40 درصد موش ها 
شــد.محققان همچنین طحال موش ها را مورد بررســی قرار دادند 
زیــرا این عضو دارای ســلول های ایمنی بوده و مــکان خوبی برای 
جســتجوی ســلول های نهفته آلوده به اچ آی وی است. ویروسی در 
این عضو یافت نشــد که نشــان می دهد سلول های حاوی اچ آی وی 
از بین رفته اند.»کیم« می گوید که هدف بعدی محققان از بین  بردن 
ویروس اچ آی وی در همه ی موش ها است. او افزود: ما همچنین این 
تحقیق را به سمت مطالعات پیش بالینی در پستانداران با هدف نهایی 

آزمایش همین رویکرد بر انسان ها پیش می بریم.  

قرص ضد بازنشستگی!
وحید حاج سعیدی

  حقیقت امر تا همین چند ســال قبل که همه چیز سر جایش بود 
و زندگی ها کاملًا اتوماتیک، اســتریلیزه و هموژنیزه نشــده بودند، 
مردم برای خیلی امورات خودشــان را به درد سر نمی انداختند و به 
اصطلاح لوس نمی کردنــد و طبق روال پیش می رفتند. از دولت 
و زمین و زمان هم به اخبار۲0:30 شــکایت نمی کردند و نهایتاً در 
تاکســی چهار تا غر ریز می زندند. فــی المثل یکی از مواردی که 
مردم خیلی راحت با آن کنار می آمدند و تفاهم اساســی داشــتند، 
همین داســتان بازنشستگی و دوران پیری بود. یعنی هر وقت خلق 
الله دوران خدمت شــان به پایان می رسید، خیلی شیک و مجلسی 
چهار طرف اداره را می بوســیدند و کت و شــلوار را به میخ آویزان 

می کردند و خلاص ...!
   اصلًا بازنشســتگی و ایام پیری برای خودش کلی کلاس داشت 
و به قول عبدالله عمرانی »فانوس ماه را بالا بزن تا تقویم ها کهنه 
شوند و پیر شــویم؛ که فرزانگي در خاکستر است.« شاهد از غیب 
رســید. نه خیر شاعر این شعر نیامده است؛  شاهد مادر بزرگ عمو 
ســیفی) سرایدار مفخم مدرسه(  است که هر وقت برای دیدار عمو 
سیفی به مدرسه می آید، دو هزار بار ذکر الهی پیر شی ننه را تکرار 
می کند. هر چند خودش با ۹0 ســال سن و بلند شدن بوی حلوا و 
شــله زرد و فرنی اش باز هم معتقد است » پیری آن نیست که در 

سر بدود موی سفید ...«
   اما امروز داســتان تومنی هشــت پارسه با گذشــته فرق دارد و 
خلق الله بعد از بازنشســتگی تازه باید ادای جــوان ها دربیاورند و 
دنبال شــغل جدید باشند و به قول وزیر نفت باید روزی 1۲ ساعت 
کار کننــد تا در خرج یومیه نماننــد. بماند که عده ای هم از بعد از 
فراغت از صدا وســیما باید در هولدینگ خلیج فارس عرق بریزند و 
قــس علی هذا ...  به قول مولــوی علیه الرحمه »در دل ما لاله زار 
و گلشنیســت . . .  پیری و پژمردگی را راه نیســت... « البته با این 
حناهای پاکســتانی و شــامپوهای جدید رنگ مو، همه چیز امکان 
پذیر شده است. جالب اینکه برخی دانشمندان هم لی لی به لالای 
مردم می گذارند و برای دو مثقال شــهرت بیشــتر، با اختراعات و 
اکتشــافات عجیب و غریب، خود شــیرینی می کننــد. نمونه اش 
اختــراع قرص ضد پیری!قرص ضد پیــری )OCEA SKIN( یک 
ماده ضد اکسیدان است که حاوی مواد فعال و ویتامین های روی، 
سلنیوم، بتا کاروتن، ویتامین C و E بوده و تاثیر بیسار زیادی در جلو 
گیری از پیری پوست خواهد بود. از قرص جوان کننده وضد پیری 
می توان با نام بهترین قرص ضد چروک صورت نام برد که به مرور 
زمان جلوی روند پیری پوست را می گیرد.   می ترسیم دو روز دیگر 
قرص ضد بازنشســتگی هم اختراع شود و در کنار پروسیجر هایی 
که بعضی کاندیدهای ریاست جمهوری برای شاداب سازی و جوان 
ســازی به کار بسته بودند، استخدام و پیدا کردن شغل را برای دهه 
شصتی ها که خوب برای دهه هفتادی و دهه هشتادی هم تبدیل 

به رویا کند! وحشتناک نیست؟!

طنز

فناوری

علمی

 اخیــرا محققان کشــور کارت های هوشــمند 
زیســتی را معرفی کردند که با رهاسازی آرام، 

عناصر لازم را به گیاهان می دهد. 
داود قاراخانی، مدیر عامل یک شــرکت فناوری 
مستقر در شــهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان 
در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه کارت های 
کننده  تغذیــه  هوشــمند 
فناوری  پایــه  بــر  خاک 
زیســتی تولید شده است،  
کارت ها حاوی  این  گفت: 
نیــاز گیاه  عناصــر مورد 
است و برای کلیه گیاهان 
گل هــای  و  آپارتمانــی 
زینتی قابل استفاده است، 
ضمن آنکه محصولی دوســتدار محیط زیست 
)Eco friendly( اســت.وی با بیان اینکه این 
کارت ها در ســه نوع »فیت پک«، »پاور پک« 
و »اکتیو پک« تولید شده اند، اظهار کرد: از این 
کارت های هوشمند می توان برای رشد رویشی 
گیاه، برگ زایی، ریشه زایی، ساقه دهی و تقویت 
گیاهان و برای همه اندام گیاهان استفاده کرد.

قاراخانی بــا تاکید بر اینکه ایــن محصول در 
ســامانه ارزیابی فناوری ایران )سافا( موفق به 
دریافت گرید 8 از ۹ شــده است، ادامه داد: این 
کارت هــا در داخل خاک قرار داده می شــود و 
زمانــی که به گلدان ها آب داده می شــود و آب 
با آنها برخــورد می کند، این کارت ها به صورت 
آهسته رهش، عناصر خود را به خاک رهاسازی 
می کنند. هر بســته ۷ عدد این محصول برای 
تغذیه دو گلدان برای یک سال کفایت می کند.

مجری طرح با بیــان اینکه اگر نیاز به تعویض 
خاک گلدان نباشــد، قــرار دادن یک کارت در 
خاک گلدان، کل بافت خــاک را از نظر میزان 

مواد مغذی مورد نیاز گیاه تنظیم خواهد کرد.
مدیر عامل این شــرکت فناور در پاسخ به این 
سوال که آیا می توان از این کارت ها به صورت 
همزمان برای برگ دهی و گلدهی استفاده کرد، 
با بیان اینکه این امکان وجود دارد، توضیح داد: 
برای یکســری از گیاهان نمی تــوان ازت زیاد 
اســتفاده کرد، از این رو این کارت ها به صورتی 
طراحی شده که لازم است به صورت تخصصی 

از آن بهره برد.

گزارش های منتشر شــده حاکی است در سال ۲0۲۲ 
میــلادی، کمبود جهانی نیمه رســاناها و مواد معدنی 
مورد نیاز برای تولید تراشه های الکترونیکی، همچنان 
ادامه می یابد و برخی از صنایع با کمبود تراشه مواجه 
می شــوند. این وضعیت با شــیوع گونه های مختلف 
ویروس کرونا تشــدید شده است. به گزارش گاردین، 
این گزارش که توســط محققان موسســه مشاوره و 
تحلیــل داده GlobalData واقــع در 
انگلیس منتشــر شــده اســت، نشان 
می دهد که چالــش آمریکا و چین در 
خصوص زنجیره تامین تراشه ها و مواد 
معدنــی در ســال ۲0۲۲ ادامه خواهد 
داشت؛ ولی انتظار می رود تا پایان این 
سال وضعیت بهبود یابد.بر اساس این 
الکترونیکی  گزارش کمبود تراشه های 
که در طول دو سال گذشته ایجاد شده 
است، به یک معضل جدی برای صنایع تبدیل خواهد 
شــد. این کمبود به ویژه بخش هایی از صنعت شامل 
داروســازی، تولیدکنندگان تجهیزات 5K و باتری را 
تحت تاثیر قرار خواهد داد. همچنین به گفته محققان 

GlobalData صنایع خودروســازی و تجهیزات فنی 
دچار بیشــترین میزان آسیب به دلیل کمبود تراشه ها 

خواهند شد.
در خصوص صنایع خودروسازی، این کمبود تراشه ها 
بــه معنای پایین آمدن میزان فــروش صرفا به دلیل 
مشکلات فنی تولید اســت. در مورد صنایع فنی نیز 
تولیدکنندگان موبایل و کنســول های بازی متحمل 
آسیب زیادی خواهند شد. البته کاهش امکان دسترسی 
به ایــن تجهیزات و افزایش قیمت ناشــی از کمبود 
آن ها نیز مشکلاتی است که  گریبان مصرف کنندگان 
را خواهد گرفت. زیرا شــرکت های تولیدکننده تلاش 
می کنند این هزینه ها را به صورت داخلی جذب کرده 

یا آن را به مصرف کنندگان منتقل کنند.
به اعتقاد محققان راهکار کلیدی رفع مشــکل کمبود 
تراشه ها، سرمایه گذاری بیشتر در صنایع تولید تراشه 
توسط دولت های غربی است. این سرمایه گذاری ها باید 
در حوزه های اکتشاف، استخراج و فرآوری مواد معدنی 
موردنیاز در زنجیره تامین تراشــه ها باشد. همچنین 
بهره گیــری از فرایندهای تولید مقرون به صرفه یک 

موضوع کلیدی برای تولیدکنندگان تراشه خواهد بود.

گلدان ها را با کارت های هوشمند تغذیه کنید

آیا جهان با کمبود تراشه های الکترونیکی مواجه خواهد شد؟


